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PROTOKÓŁ 

LVI Sesja Rady Gminy Raciążek z dnia 01 grudnia 2023 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Ćwikliński Mariusz obecny   

2 Graczyk Grażyna obecna   

3 Juśkiewicz Włodzimierz obecny   

4 Kosmal Sławomir obecny   

5 Lewandowska Ewelina obecna   

6 Małecki Zbigniew nieobecny   

7 Mania Marzena obecna   

8 Myszak Jan nieobecny   

9 Niedźwiedzka Agnieszka obecna   

10 Rewers Grzegorz obecny   

11 Rybczyńska Anna nieobecna   

12 Sadowski Krzysztof obecny   

13 Sobociński Andrzej obecny   

14 Wypij Sławomir obecny   

15 Zakrzewski Mariusz obecny   

 

obecni 12 

wszyscy 15 

procent 80,00 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad LVI Sesji Rady Gminy.   (09:08:08 - 09:09:08) 

Godzina rozpoczęcia obrad – 9:08. Lista obecności wg załącznika do protokołu. 

Obradom Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Pan Mariusz Zakrzewski. 

Otworzył obrady LVI Sesji Rady Gminy Raciążek kadencji 2018-2023. Następnie 

Radni odśpiewali zwrotkę Hymnu Państwowego. Przewodniczący Rady Gminy powitał 

wszystkich Radnych Gminy Raciążek, Wójta Gminy Raciążek wraz z pracownikamu 

Urzędu Gminy, Sołtysów, Mieszkańców Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum.   (09:09:21 - 09:10:01) 

Przewodnczący Rady Gminy powiedział - zgodnie z artykułem 20 ustęp  

1ustawy o samorządzie gminnym oraz paragraf 9 pkt 1 Statutu Gminy Raciążek 

zwołałem LVI Sesję VIII kadencji Rady Gminy Raciążek. Aktualny skład Rady Gminy 

Raciążek wynosi 15 radnych na podstawie listy obecności stwierdzam, iż w Sesji 

uczestniczy 10 radnych. Rada dysponuje więc wymaganym kworum co oznacza, że 

może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych dzisiejszym porządkiem 

sesji. Jej obrady są prawomocne.  

3. Przyjęcie porządku obrad.   (09:10:02 - 09:12:52) 

1.Otwarcie obrad LVI Sesji Rady Gminy. 

2.   Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu  z ostatniej Sesji Rady Gminy 

5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym.  

7. Zmiany do budżetu na 2023r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 

Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2024 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stawki podatku od środków transportowych 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego 

projektu pn. „Kompetentne szkoły – poprawa jakości kształcenia ogólnego Szkół 

Podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego” realizowanego w ramach 

Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza 2021-2027 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 

Podole 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 

Turzynek 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Raciążek 

15. Wnioski lub oświadczenia.  

16.  Informacje i komunikaty. 

17.  Zamknięcie obrad LVI Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że pojawił się nowy element i wniosek Wójta 

Gminy Raciążek. Proszę Panie Wójcie o wyjaśnienie. 

Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski – wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad pkt 

13 tj. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 

Turzynek dlatego, iż w trakcie badania sprawy nabycia nieruchomości okazało się, że ta 

nieruchomości jest nieruchomość jest obciążona hipoteką i dlatego też właściciel 

nieruchomości wystąpił do banku z wnioskiem o obezciężarowe odłączenie tej 

nieruchomości jeżeli takie pisemko z banku otrzyma nie wiem czy zwołamy sesję na 

wniosek a być może jeszcze w tym miesiącu z kolejną sesją byśmy podjęli tą uchwałę  

w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy – w związku z tym że padł wniosek formalny o zmianę 

porządku sesji poprzez zdjęcie punktu - podjęcie uchwały w sprawie 

odpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Turzynek za chwilę przejdziemy do 

głosowania tego wniosku formalnego. Advocem jedna osoba tylko krótko może się 

wypowiedzieć tutaj.  

Radna Marzena Mania –Panie Przewodniczący ja mam pytanie do Pana Wójta -  

a gdy się okaże, że dokumentacja w sprawie działki w Turzynku nie będzie do końca 

roku, nie będzie udostępniona Gminie to co będzie z tym faktem? Pan mi powie.  

A działka jest z funduszu zakupiona z funduszu sołeckiego, fundusz sołecki do końca 

roku musi być wykorzystany. Jaka będzie procedura dalsza? Bym bardzo prosiła  

o odpowiedź Pana Wójta. 
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Przewdoniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo w rzeczywistości nad wnioskami 

formalnymi nie dyskutujemy. Pytanie jest w miarę zasadne to nie ulega  

żadnej wątpliwości. Szanowni Państwo, Panie Wójcie. Bardzo proszę o krótką zwięzłą 

odpowiedź i będziemy głosować zmianę porządku. 

Wójt Gminy Raciążek - jeżeli nie uda się właścicielowi działki uzyskać tych 

stosownych dokumentów wiadomo te pieniądze nie zostaną wykorzystane  

i w przyszłym roku z Budżetu Gminy wyłożymy na tą działeczkę jeśli będzie trzeba 

z kolejnego funduszu sołeckiego na 2024 wydkładć tych pieniążków. 

Radna Marzena Mania - czyli pieniądze wrócą do Gminy, a wtedy w następnym roku 

Gmina wyłoży? 

Wójt Gminy Raciążek – dokładnie, tak zgadza się. 

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo w związku z tym że został złożony 

wniosek formalny o zmianę porządku dzisiejszej sesji podpunktu 13 podjęcie uchwały 

w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Raciążek bardzo proszę  

o głosowanie wniosku formalnego. 

3.1. wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie odpłatnego 

nabycia nieruchomości w miejscowości Turzynek 

głosowanie wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie 

odpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Turzynek 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 09:14:50 - 09:15:01 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz ZA 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina nieobecna 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek - W związku z tym że dotarł do nas kolejny 

Radny i jeszcze się nie udało zalogować, a chciałbym już dalej kontynuować czy Pani 

Radna wyraża zgodę na zmianę porządku obrad poprzez zdjęcie punktu 13?  

Radna Ewelina Lewandowska – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy – proszę przyjąć do protokołu. 11 głosów za zmianą 

porządku obrad dzisiejszej sesji. Szanowni Państwo w związku z tym, że zmieniliśmy 

porządek dzisiejszej sesji pozwolę sobie odczytać go w całości i będziemy po raz 

kolejny przegłosowywać już kompleksowo porządek LVI Sesji Rady Gminy Raciążek.  

1. Otwarcie obrad LVI Sesji Rady Gminy. 

2.   Stwierdzenie quorum. 
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3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu  z ostatniej Sesji Rady Gminy 

5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym.  

7. Zmiany do budżetu na 2023r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 

Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2024 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stawki podatku od środków transportowych 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego 

projektu pn. „Kompetentne szkoły – poprawa jakości kształcenia ogólnego Szkół 

Podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego” realizowanego w ramach 

Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza 2021-2027 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 

Podole 

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

w Gminie Raciążek 

14. Wnioski lub oświadczenia.  

15.  Informacje i komunikaty. 

16.  Zamknięcie obrad LVI Sesji Rady Gminy. 

Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

3.2. głosowanie porządku obrad 

głosowanie głosowanie porządku obrad 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 09:17:27 - 09:17:47 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 
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Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz ZA 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji Rady Gminy   (09:18:08 - 09:18:27) 

Przewodniczący Rady Gminy – protokół jest odzwierciedleniem nagrania 

audiowizualnego odbytej Sesji. Został Państwu przekazany na skrzynki email. Czy mają 

Państwo uwagi do protokołu lub propozycje? Proponuje przyjąć protokół bez czytania  
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i proponuje przyjąć protokół z LV Sesji Rady Gminy Raciążek. Proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

4.1. głosowanie protokołu z ostatniej sesji 

głosowanie głosowanie protokołu z ostatniej sesji 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 09:18:39 - 09:18:54 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz ZA 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 
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10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

 

5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności   
 (09:19:22 - 09:19:35) 

Przewodniczący Rady Gminy - Panie Wójcie zanim oddam Panu głos wszyscy jesteśmy 

zszokowani bo do dnia dzisiejszego czy to jakiś nowy standard na stronie nie mamy 

informacji w formie pisemnej, nie została nam przekazana. Bardzo proszę teraz 

przedstawić w formie ustnej wytłumaczyć się czemu czy to już takie całe nie nie  

5.1. wystąpienie Wójta Gminy   (09:19:37 - 09:22:01) 

Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski - poprzednia sesja i ta sesja to był dość 

krótki okres czasu. Nie wydarzyło się nic akurat do tego momentu w którym miałbym 

sporządzić informacje pisemną. Nie wiem czy wspominać powinienem o dniu 11 

listopada to było Święto Narodowe uczestniczyliśmy i w Mszy i w złożeniu kwiatów 

pod pomnikiem. Aczkolwiek zadziało się troszkę później brałem udział w spotkaniu  

z przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego dzięki któremu otrzymujemy 

pieniążki na realizację zadań z Polskiego Ładu –przedstawiona została informacja że 

VII edycja czyli promesy które otrzymaliśmy czyli na modernizację Obiektu Gminnego 

Boiska oraz na gospodarkę wodno-kanalizacyjną są podtrzymane. VIX edycja czyli 

Rozświetlamy Polskę jeszcze nie jest rozstrzygnięta i nie padła konkretna odpowiedź 

czy ta edycja ruszy czy nie ruszy, jest w trakcie.  A co najważniejsze  w środę 

rozmawiałem z burmistrzem Ciechocinka z Panem Jucewiczem odnośnie zwiększenia 

zakresu, rozszerzenia trasy objazdu autobusów elektrycznych żeby te autobusy tutaj też 

mogły obsługiwać naszych mieszkańców. W poniedziałek o godzinie 12.00 mam 

spotkanie z Panem Burmistrzem tutaj w Raciążku oraz przedstawicielem firmy 

transportowej. Jeżeli ktoś z Państwa jest zainteresowany zapraszam godzina 12.00 

poniedziałek, zostaną przekazane konkretne oferty dla nas, trasa ewentualna tutaj 

obsługi naszych mieszkańców linią autobusów elektrycznych. To wszystko co się działo 

w tym okresie międzysesyjnym. 

Radny Andrzej Sobociński wszedł na salę obrad.  
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5.2. dyskusja   (09:22:04 - 10:44:05) 

Radna Marzena Mania - pytanie do Pana Wójta odnośnie tych nieszczęsnych dróg – jak  

sprawa się dalej toczy i faktycznie pytam tylko o Turzynek, dlatego że tu są Radni  

z innych miejscowości i mam nadzieję, że się zapytają. Jak to będzie wyglądało do 

końca roku? Bym bardzo prosiła to jest jedno pytanie I bym chciała odpowiedź. 

Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski -  z tego co wiem ekipa przyjechała. Ma 

dołożyć jeszcze 5 cm podbudowy i jeżeli będzie to odebrane przez Inspektora bo 

właśnie tutaj inspektor zarzucił, że trzeba jeszcze podbudowe zwiększyć o 5 cm masa 

asfaltowa ma być lana. Z tego co tutaj wykonawca deklaruje dzisiaj, jutro ma być 

położona podbudowa,  a masa ma być wylana  w przyszłym tygodniu.  

Radna Marzena Mania – Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 

zaproszeni goście -  jestem po rozmowie telefonicznej, stałym kontaktem z inspektorem 

nadzoru dróg w Gdańsku i powiedział że nie 5 cm tylko na nasypka ma być wykonana 

w ilości 10 cm.  Pan Wójt  mówi, że 5 cm, nie wiem, każdy co innego mówi – jaki stan 

faktyczny jest. Według mnie to minimum 10 cm tak jak mówił Pan Inspektor Nadzoru 

dróg, który właśnie ma tą drogę w Turzynku i jest upoważniony do tego i trzyma nadzór 

i powiedział, że jeżeli nie będzie wykonane tego nie przyjmie od tego Pana tej można 

powiedzieć odbioru tej drogi i nie wiem jaki stan faktyczny jest. Wiem tylko tyle, że 

wiecznie są jakieś próbki pobierane, pierwszy raz się spotykam z takim czymś. 

Inspektor nadzoru powiedział że bardzo ciężki wykonawca tej drogi,  że jeszcze się nie 

spotkał z takim wykonawcą który stale wiecznie jakieś próbki,  stale jakieś wieczne nie 

odpowiada na telefony i nie przekazuje tego co powinno już być dawno odebrane  

i powiedział że wszelkie narzędzia które mogłyby stanowić przyspieszenie tej 

inwestycji tylko i wyłącznie zależy od Pana Wójta. Panie Wójcie i co dalej będzie? Czy 

będziemy cały czas tak zwlekać i tylko będziemy bajki słyszeć i opowiadać i tak dalej 

będziemy tą sytuację przedłużać w nieskończoność? Czy po prostu będzie tak że Gmina 

faktycznie będzie musiała zwrócić te pieniądze? Bo ja uważam, że wykonawca nie 

wykona tych dróg. Może się mylę ale 99,9 mogę Panu powiedzieć. Dziękuje bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo to może w woli uzupełnienia tego 

pytania -Panie Wójcie - chcielibyśmy się zapytać w którym miejscu teraz są 

wykonywane prace drogowe? Bo przemieszczam się po Gminie Raciążek i naprawdę 

tych budowlańców, tych drogowców po prostu ich nie ma. Gdzie oni teraz robią  

wgminie Raciążek? Pan mówi że będą sypać kolejne warstwy tłucznia. Gdzie te rzeczy 

są wykonywane? Czy są na naszym terenie czy gdzie indziej bo nie wiem? 

Wójt Gminy Raciążek -  z tego co wiem - też nie śledzę ich codziennie, nie jeżdżę, nie 

obserwuje ale z tego co  mam wiedzę to  tutaj roboty teraz wykonywane są  w 

miejscowości Turzynek. A tutaj z tego co zostało to tak - asfalt ma być robiony czyli 

asfalt będzie w Turzynku. Jak wiadomo warunki atmosferyczne nie sprzyjają temu, 
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żeby zrobić natryski. Została wykonana podbudowa tutaj praktycznie tego całego 

odcinka od Podzamcza do Siarzewa z wylotem na drogę powiatową. Drobne jakieś 

prace niwelacyjne, zrywanie darni takie coś było wykonywane. Teraz chcę żeby główne 

siły były rzucone na na Turzynek i żeby w końcu ten asfalt został wykonany. Dziękuję 

Radna Marzena Mania – Szanowny Panie Przewodniczący ja naprawdę tu złośliwie nie 

pytam Pana Wójta, Panie Wójcie tylko widzę  jakie jest podejście firmy do inwestycji to 

są po prostu kpiny. Ja uważam, że Pan inwestor robi kpiny z Gminy, z Wójta i ze 

wszystkich mieszkańców bo to nie jest normalna sprawa Panie Wójcie. Takie coś, ja 

pierwszy raz się spotkałam  i mieszkańcy tak samo twierdzą, nie tylko mieszkańcy ale 

inspektor nadzoru, że naprawdę ma Pan narzędzia ku temu aby jeszcze można podjąć 

jakąś decyzję. Naprawdę taką twardą decyzję powiedzieć i postanowić. Panie Wójcie ja 

uważam że nie dojdzie do skutku jakiekolwiek, a jak dojdzie do skutku to będzie taka 

pewna taka tandeta, że nam się w głowie nawet nie będzie mieściło to co będziemy 

mieli. Ja uważam i pamiętajcie wszyscy Radni - dla mnie to jest nie inwestor, który 

będzie drogi robił tylko jakiś nie wiem co to jest. Nie umiem nawet określić kto to jest  

jak i co. Naprawdę Panie Wójcie czekaliśmy można powiedzieć że lata na tą drogę, 

wszyscy mieszkańcy nie tylko cała Gmina czekała, żebyśmy my doprowadzili do 

takiego stanu i żebyśmy się borykali sesja z sesją i cały czas powtarzane jest jedno I to 

samo. Mi jest wstyd Panie Wójcie pytać po raz kolejny. Wie Pan jak ja się czuję? Ja się 

tak czuję jakbym była po prostu tutaj jakąś zakałą tej Gminy, bo stale pytam o drogę,  

o drogę, o drogę, o drogę tak mi jest niesmacznie że naprawdę i bardzo jestem 

zszokowana że Pan nie reaguje na to. 

Radny Krzysztof Sadowski -  w temacie dróg to część dróg mamy w technologii 

asfaltowej więc tam chyba nie do końca był przemyślany cały ten harmonogram, bo 

jeżeli robimy w październiku w listopadzie podkład pod drogę tutaj w technologii 

natrysku to można było się spodziewać że warunki pogodowe na to nie pozwolą. 

Szkoda że wykonawca nie inaczej zbudował ten harmonogram i nie zabrał się od tych 

dróg asfaltowych, ale ja bym chciał zmienić temat – odnośnie 8 edycji Polskiego Ładu 

Panie Wójcie jedno pytanie czy konsultowaliście już jakiegoś projektanta na budowę 

tego obiektu sportowego? i czy zamierzacie po wybraniu projektanta przeprowadzić 

konsultacje z ludźmi którzy zajmują się sportem na terenie gminy? Mam na myśli 

przedstawicieli klubu sportowego z Raciążka oraz nauczycieli wychowania fizycznego - 

to jest pytanie pierwsze i drugie pytanie odnośnie 9 edycji o której Pan wspomniał 

rozświetlamy Polskę - Czy są już znane terminy składania wniosków oraz czy znamy 

zakres inwestycji jakie będzie można realizować w ramach tego programu? 

Wójt Gminy Raciążek – 9 edycja jeszcze nie została rozstrzygnięta i cały czas mamy 

wniosek w rozpoznaniu - ogłoszona to znaczy nie rozstrzygnięcie czyli wstępne 

promesy jeszcze nie zostały dzielone, czyli wniosek cały czas w rozpatrywaniu 

powiedzmy. Wniosek jest złożony ale tutaj już praktycznie na własną rękę wykonaliśmy 
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wymianę oświetlenia na energooszczędne oprawy będących na majątku energooperator 

praktycznie zostało nam 26 opraw takich naszych i też na taką ilość złożyłem wniosek 

tam jest kwota niespełna 40 000,00 zł czyli 26 lamp zostało nam tylko do wymiany. Ten 

program obejmuje tylko i wyłącznie wymianę istniejących opraw, nic nowego nie 

możemy budować, żadnych hybryd nie możemy wstawiać, niczego. Rozszerzając tą 

informację z działalności międzysesyjnej wczoraj, czy przedwczoraj zostały 

zamontowane z funduszu sołeckiego lampy hybrydowe. Pan Radny Rewers może 

powiedzieć coś o tym bo tam też w jego okolicy została wybudowana ta lampa. Dwie 

lampy poszły na ulicę Jasną i Piękną. Odnośnie tego projektu stadionu tak mamy już 

kontakt z wykonawcą, powiedzmy taka wstępna koncepcja koncepcji została wykonana, 

czyli zagospodarowanie terenu na mapce zostało wykonane. Czekamy jeszcze na 

koncepcję i tą koncepcję też z klubem byśmy chcieli i kto będzie chętny to będziemy 

mogli tutaj sobie przeanalizować, przegadać tutaj ten temat. Chciałbym wykonać to w 

formie, nie będzie tam takich ściśle budowlanych rzeczy wykonywanych na tym 

obiekcie. Też nie chcemy ruszać płyty boiska bo to już myślałem że 2 miliony złotych 

które na realizację tego zadania miało ma być przeznaczone że to jest potężna kwota 

jednak na ziemię mnie tutaj sprowadził wykonawca chcieliśmy też w ramach tego 

projektu zrobić taką ogólną bieżnię. Niestety nie mamy miejsca i koszty przewyższają 

kwotę którą mamy bo z rozmowy wynika, że ze średniej półki tutaj też ten wykonawca, 

który nam tą koncepcję wykonywał, powiedział, że ze średniej półki bieżnia to jest 

kwota 2 miliony złotych sama bieżnia i to jest średnia półka. Jeżeli tutaj będziemy mieli 

już ten ten projekt, tą wstępną koncepcję przedłożymy tutaj Państwu i zobaczycie czy 

pasuje. W miarę racjonalnie bo trzeba było ruszyć z pomysłami. Kwota 2 miliony 

myślałem że to kwota duża, ale realia się okazują inne i jeżeli tutaj będzie ten projekt to 

go Państwu  przedłoże. Szanowni Państwo wpłynęło pismo Prezesa Ochotniczej Straży 

Pożarnej i pozwólcie Państwo, że odczytam Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Raciążku zwraca się z wnioskiem o przekazanie OSP Raciążek zdemontowanych we 

wrześniu 2023 roku bram garażowych. Ochotnicza Straż Pożarna w Raciążku  

w przypadku pozytywnego rozpatrzenia wniosku zamierza podjąć progres sprzedania 

zdemontowanych bram, a pozyskane w ten sposób środki przeznaczyć na pokrycie 

kosztów oznakowania budynku remizy w Raciążku. Zarząd OSP Raciążek planuję w 

najbliższym czasie montaż napisów w technologii 3D OSP Raciążek na ścianie 

frontowej remizy. Należy nadmienić, że Ochotnicza Straż Pożarna w Raciążku każdego 

roku pozyskuje środki zewnętrzne, które przeznaczone są na pracę remontowe oraz 

wyposażenie budynku remizy, który stanowi własność gminy Raciążek w ostatnich 

latach początków stowarzyszenia wykonano w budynku remizy między innymi 

instalacją alarmową, instalację monitoringu wizyjnego, malowanie powłok ścian sali 

oraz modernizację instalacji elektrycznej. Druhowie we własnym zakresie pozyskali 

materiały oraz wykonali pracę przy modernizacji węzła sanitarnego. Obecnie 

Stowarzyszenie pozyskało nieodpłatne płytki na remont kuchni. Dotacje z Komendy 
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Głównej Państwowej Straży Pożarnej w kwocie 20 000 zł na pracę remontowe 

związane z wymianą instalacji elektrycznej oraz dotacje z Lasów Państwowych w 

kwocie 9000 zł z przeznaczeniem na pracę remontowe w budynku remizy. Biorąc 

powyższe pod uwagę oraz fakt, że środki na wkład własny do zakupu nowych bram 

garażowych pochodziły z budżetu Gminy przeznaczonego na działalność OSP Raciążek 

w 2023 roku wniosek uważam za wpełni zasadny. Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej 

Krzysztof Sadowski. 

Przewodniczący Rady Gminy - Dziękuję bardzo traktujemy to na chwilę obecną jako 

informację, która została nam przedstawiona, bo to w ogóle jeśli ma nastąpić zbycie 

mienia to w innym trybie, ale po prostu jako informację. W woli uzupełnienia 

pytania które przedstawił Pan Radny Krzysztof Sadowski. Panie Wójcie - do kiedy jest 

ważna promesa z ósmej edycji Polskiego Ładu? Czy już jakieś postępowania 

przetargowe zostały wykonane w tym zakresie czy jeszcze nie? 

Wójt Gminy Raciążek - promesy otrzymaliśmy 12 października 2023r. ważność 

promesy to 9 miesięcy. Co do gospodarki wodno-kanalizacyjnej przewdłożyłem 

Państwu tą promesę też z nadzieją że tutaj wspólnie coś zostanie wypracowane wspólne 

pomysły zostaną podjęte co do wydatkowania tych pieniędzy, a ta kwota druga dwóch 

milionów złotych na modernizację boiska. To mówię jeszcze jesteśmy w trakcie 

wykonywania koncepcji przez przez wykonawcę i żadne na chwilę obecną żadne 

postępowanie przetargowe nie zostało ogłoszone. Dziękuję. Jeszcze jedno pytanie 

dotyczące boiska tutaj czy to będzie robione na podstawie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej czy w Formule Zaprojektuj/wybuduj? 

Wójt Gminy - tak jak rozmawialiśmy tutaj chcemy to zrobić w formule zrobimy 

program funkcjonalno użytkowy, który będzie podstawą do ogłoszenia przetargów 

formują zaprojektuj wybuduj ponieważ nie ma tam żadnych takich budowlanych rzeczy 

nie ma. Wszystkie elementy, które znajdują się na tym boisku można wykonać na 

zgłoszenie więc formuła zaprojektuj/wybuduj będzie jak najbardziej adekwatna do tego 

zadania. Dziękuję. 

Radna Grażyna Graczyk - Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie przewodniczący, 

Panie Wójcie, Wysoka Rado. Pan Przewodniczący uprzedził mnie już wcześniej z tym 

pytaniem o promesę i z tego co widzę -czy my zdążymy z tymi drogami które mamy w 

harmonogramie? Jest ich dużo. Więc to taka advocem dygresja. Nie wiem, nie 

wiem, boję się myśleć. Druga sprawa interesuje mnie stan co z wodą w Raciążku? 

Dochodzą do mnie i na pewno do większości z Państwa i na pewno do pracowników 

Urzędu Gminy dość nieprzychylne opinie. Woda po prostu ostatnimi czasy jest nie do 

mycia, że tak powiem nie do picia bo chlor chlor chlor. Pytam też jako 

pracownik przedszkola. Bo my przecież gotujemy obiady prawda. Wiem że te normy 

one są na jakimś tam poziomie, ale zapach tej wody po prostu nie da rady pić herbaty 

mimo, że ona przez filtr też przechodzi czy przez dzbank. Po prostu jest zapach 
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odrzucający. Podobnie ma to miejsce przy braniu prysznica, kąpieli. Ludzie kupują 

wodę w baniakach i też po prostu są to koszty. Parę osób już mi też właśnie 

mówiło, że generuje to dodatkowe koszty mimo że płaci się za wodę więc proszę nam 

powiedzieć jak ta sprawa się przedstawia. Bo wiem, że też warunkowo jest dopuszczona 

ta woda więc do jakiego okresu czasu? Druga sprawa interesuje mnie monitoring czy on 

już działa?  Jaki jest termin zakończenia prac kanalizacyjnych na ulicy Glinki? Firma 

pracuje bardzo dobrze więc oni codziennie są mimo, że jest mróz, ale proszę mi 

powiedzieć do jakiego czasu? Bo teraz są już przyłącza do poszczególnych domów i jak 

będzie też sprawa rozwiązana z nawierzchnią? Czy to też jest w specyfikacji 

zamówienia? Czy firma będzie coś robiła? Bo wiadomo że no wszystkiego na raz nie 

można mieć, ale chociaż do stanu takiego żeby można było się poruszać. Dziękuję. 

Przede wszystkim woda, droga i ten monitoring. Dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowna Pani Radna. Co do wody - ostatnie badania mieliśmy 

taki duży monitoring przeglądowy, który jesteśmy zoblikowani wykonywać i ogólna 

liczba mikroorganizmu poprawiła się. Wynik był 68 mikroorganizmów gdzie tutaj 

powiedzmy norma dopuszcza na stacji 100 czyli tutaj mamy znaczną poprawę. Co 

do ilości chloru to też zauważyłem, że w pewnym momencie było aż za dużo 

 to też interweniowałem u wykonawcy żeby zmniejszyli podawanie tego 

chloru i też pije tą samą wodę, też gotuje, znaczy piję herbatę, kawę i uważam że się 

trochę poprawiło co do tego chloru. Mieliśmy też w poniedziałek albo wtorek też 

Sanepid, pobierał kolejne próbki też było badanie pod kątem ilości chloru w wodzie  

i wynik jest w normie. Bo tutaj można było to sprawdzić na bieżąco. Co do 

monitoringu, ale którego monitoringu? Wie pani co Pani radna ma szczerze powiem Nie 

wiem bo tutaj nie rozmawiałem jeszcze z sołtysem. Dobrze to na koniec sesji, 

Poprosimy Pana Smoleńskiego żeby się zorientował co tam z tym monitoringiem. 

Kanalizacja tutaj już prace mają się ku końcowi. Z tego co wiem to chyba jedno 

czy dwa przyłącza zostały do wykonania. A ta droga będzie odtworzenie tylko się 

zastanawiamy bo tutaj też rozmawiałem z wykonawcą i też proponuję żeby częściowo 

żeby to było wykonane w kostce po całej szerokości drogi.  nie wiem czy państwo by 

wyrazili zgodę myślę że nie wiem przy odpukać awarii jakiejkolwiek kanalizacji łatwiej 

będzie zdemontować kostkę niż pruć asfalt i jakieś takie prace naprawcze wykonywać. 

Kwestia jeszcze jest do dogadania. Wykonawca zaproponował taką technologię żeby 

ułożyć kostkę w miejscu tam gdzie były wykonywane te pracę. 

Radna Grażyna Graczyk -  ja nie mogę też wypowiadać się za wszystkich mieszkańców 

ulicy Glinek więc myślę że ulicy Glinki, że jeżeli miałaby być ta droga zrobiona w 

takiej technologii Więc ona byłaby też dostosowana do pojazdów różnych? Prawda? Bo 

tam też ciężkie wjeżdżają. Nie ukrywam że wiele osób zapuszcza się w cudzysłowie 

szczególnie takie które nie są tutaj mieszkańcami, nie znają, myślą że to jest droga 

przejezdna. Wiem że tam jest znak, ale też szybko niektóre samochody jadą więc 
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ewentualnie nie wiem czy już pewnie nas w dalszej kolejności jest też tam ograniczenie 

ja nie wiem do 40 ale żeby na przykład czy Próg zwalniający czy to nie wyklucza 

znak i i próg? więc myślę że to też zależy już od wykonawcy od tego jak ta kostka jak 

ona będzie spełniała swoje zadanie.  

Radny Mariusz Ćwikliński – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. 

Większość pytań które chciałem zadać dotyczących dróg zadała już pani Mania ale 

muszę zadać pytanie Panu Wójtowi. Pytanie na które nie potrafię odpowiedzieć ani 

mieszkańcom Siarzewa ani mieszkańcom Podola, a mianowicie chodzi o to jakie były 

powody że przygotowana już droga, przygotowany podkład i moim zdaniem dobrze 

przygotowany ten podkład nie został pokryty natryskiem? Na pewno nie jest 

podyktowane to warunkami atmosferycznymi, bo zadzwoniłem do zarządu dróg jakie są 

warunki i uważam że był czas. To był koniec października i początek listopada, że te 

inwestycje można było dokończyć. Chciałbym usłyszeć odpowiedź i poinformować 

mieszkańców bo naprawdę nie potrafię odpowiedzieć na to pytanie. Dziękuję.  

Wójt Gminy Raciążek - miałem przyjemność być, przyjemność/nieprzyjemność. Byłem 

na odbiorze tej podbudowy w miejscowości Siarzewo i też była mowa, to było pod 

koniec października, była mowa odnośnie tych natrysków i sam Inspektor stwierdził że 

warunki to właśnie przyczyną są warunki atmosferyczne. Pan kiwa głową. Ja 

rozmawiałem z inspektorem mówi że nie dopuści do kładzenia tej warstwy 

natryskowej, ponieważ jest nieodpowiednia temperatura i ta robota która byłaby 

wykonana byłaby do poprawki na przyszły rok ponieważ popsułoby się wszystko. 

Radny Mariusz Ćwikliński – Panie Wójcie to jakiś absurd, bo było prawie 3 tygodnie 

przepięknej, słonecznej pogody. Temperatura była 12-14 nawet 17 stopni i mówienie  

o tym że warunki atmosferyczne nie pozwoliły na to to nie wiem to jakieś 

nieporozumienie.   

Wójt Gminy Raciążek - znawcą nie jestem, takie informacje miałem od Inspektora, że 

po prostu nie dopuści do kładzenia tych natrysków i tyle. 

Radna Agnieszka Niedźwiecka - Panie Wójcie umowa jaką zawarliście na wykonanie 

dróg z wykonawcą jest określona na pewien okres czasu. Ten czas nam się kurczy. 

Chciałabym się dowiedzieć jak Pan wyobraża sobie wykonanie tych wszystkich dróg, 

które miałyby być wykonane właśnie w tych bodajże 18 miesiącach tak? Czy 13?  

W terminie? A w tej chwili ten czas jest coraz mniejszy, coraz krótszy a dróg nie 

ubywa.  

Przewodniczący Rady Gminy - bardzo proszę Panie Wójcie-  jakie kroki Pan poczynił 

w tym zakresie żeby zmobilizować firmę do tego żeby właśnie zaczęła działać? 

Radna Agnieszka Niedźwiedzka – jakie konsekwencje Pan od nich wyciągnie jeżeli nie 

wykonają jakiejkolwiek drogi? 
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Wójt Gminy Raciążek - wraz z Inspektorem piszemy pisma do wykonawców. Mamy 

zabezpieczenia w postaci kary umownych. Jeżeli nie będzie, nie będą roboty wykonane 

to będzie można obciążyć karami umownymi a czas trwania promesy bo też poruszyłem 

ten ten problem na spotkaniu właśnie z przedstawicielem …… czas promesy jest 

zwiększony dodatkowo o 6 miesięcy od momentu zakończenia realizacji umowy przez 

wykonawcę z którą mamy ją podpisaną. Czyli jeżeli postęp prac będzie 

wykonywał/będzie przebiegał w sposób taki jak przebiega w chwili obecnej nie będzie 

żadnych rzeczy wykonywanych to też tutaj Panie mecenasie będzie można się pokłonić 

nad tematem żeby tego wykonawcę po prostu zrezygnować z umowy. Tak 

dobrze mówię? (pytanie zadane do Mecenasa) i wtedy będziemy kolejną firmę 

rozpatrywać z przetargu do asfaltów. Z czym że do natrysków to była jedyna oferta 

przetargowa. Czyli byśmy musieli kolejne postępowanie rozpisać żeby wyłonić firmę 

do natrysków. 

Radna Agnieszka Niedźwiedzka – w tej chwili ten harmonogram, który Państwo 

przedstawiliście jest nieaktualny. W tej chwili powinna już być robiona ulica 

Przedmiejska, gdzie już kilka ulic powinno dróg być oddanych do użytku. 

Przewodniczący Rady Gminy – Szanowni Państwo, zanim przekaże głos kolejnym 

Radnym, którzy chcą zabrać głos w dyskusji pytanie mam do Wójta – dobrze 

zrezygnujemy z tej firmy z którą mamy na chwilę obecną zawartą umowę  

w rzeczywistości to dwie firmy bo patrzmy przez pryzmat ten że do każdej technologii 

jest inna firma i oni powinni działać po prostu niezależnie tutaj na terenie gminy 

Raciążek. To jest pierwszy temat. Ale już abstrahując od tego-nie wywiążą się  

z umowy, zerwiemy umowę, rozpiszemy kolejny przetarg. Jak wygląda temat promesy  

i czy te pieniążki nie przepadną nam ze względu na to że na przykład 

w ciągu trzech, czterech lat nie uda nam się tego zrealizować? Czy ta promesa jest 

bezterminowa w takim przypadku, kiedy będziemy cały czas powoływać/wyłaniać 

nowych wykonawców, a nie będzie udawało się tego zrealizować. 

Wójt Gminy Raciążek - tak jak mówiłem przed chwilą, promesa termin obowiązywania 

promesy jest do 2025 roku do końca grudnia. Czyli do końca lutego i do tego momentu 

powinno być wszystko zrealizowane. 

Rradna Ewelina Lewandowska - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado ja 

mam takie pytanie odnośnie jeszcze tego harmonogramu bo większość z radnych to 

nurtowało cały czas ten temat i tu prosiliśmy o ten harmonogram. Jak harmonogram jest 

stworzony okazuje się że nie jest realizowany według planu. Tu się dowiadujemy że 

wiadomo że jeżeli jest harmonogram to jesteśmy też świadomi że zbliża się zima. Tu 

Pan Wójt teraz mówi, że prace nie są wykonywane bo warunki atmosferyczne nie takie 

więc kto stworzył ten harmonogram? Czy to z firmą było konsultowane? Czy to 

to w ogóle chciałabym się to dowiedzieć od Pana Wójta bo teraz coś tutaj niejasności są 
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jakieś i ciężko nam jest tutaj wszystko zrozumieć. Mieszkańcy też nas rozliczają i też 

się pytają co z drogami  i my musimy też się tłumaczyć jako Radni co dalej z drogami. 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo, ja proponuję, że na kolejną sesję zaprosimy 

wykonawcę niech tutaj troszkę poodpowiada na pytania. Nie wiem jakie, co tam 

wykonawca ma w głowie. 

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowny Panie Wójcie może doprecyzowując to 

pytanie Radnej Eweliny Lewandowskiej bo ona się zapytała kto stworzył. Na pewno  

w mojej ocenie i chyba ocenie wszystkich to było to koordynowane razem z Urzędem 

Gminy i tak ale to już to jest jeden temat. Drugi temat chodzi o nadzór nad tym żeby na 

każdym etapie pilnować tej firmy po prostu żeby wykonywała, a na chwilę obecną oni 

się rozminęli z tym harmonogramem w 100% i chyba żadne kroki takie zbytnie nie 

zostały tutaj wyciągnięte. Na pewno w mojej ocenie jest to bardzo poważny powód do 

tego, czy argument do tego żeby rozwiązać umowę i nie czekać okresu zimowego, który 

będzie stratą w czasie do tego żeby wyłaniać kolejnego wykonawcę. Jesteśmy też tego 

świadomi, że ja nie chcę, nie chcę być złym prorokiem ale uważam, że  

w trakcie realizacji pseudo realizacji tego/tej inwestycji przez tą firmę pojawi się 

żądanie zwiększenia wynagrodzenia za roboty, które nie wiem czy będą wykonane czy 

będą wykonane, czy nie będą czy będą w pomyśle. W mojej ocenie powinny być 

poczynione już kroki w tym zakresie dość drastyczne i kategoryczne żeby albo 

rozwiązać umowę albo mobilizować wykonawcę do tego gdyż nie realizuje zadania 

zgodnie z harmonogramem który sam jednak stworzył w porozumieniu z gminą. Panie 

Wójcie czy w ogóle odbyło się spotkanie? Bo wie Pan Panie Wójcie  na jednej z 

komisji dowiedziałem się że Kierownik infrastruktury technicznej informuję że firma 

budowlana/ drogowa, która rozpoczęła u nas roboty budowlane wykonuje inwestycje 

drogowe w sąsiednich gminach, a u nas wszystko leży. Jakie kroki Pan poczynił w tym 

temacie żeby to rozwiązać albo zmobilizować przynajmniej tę firmę do tego żeby ten? 

Ttrzeba ich wezwać, kategorycznie powiedzieć nie wywiązujecie się z umowy i dajemy 

Wam jakiś tam krótki czas albo podejmujecie czynności, działania robocze  

i wykonujecie to zadanie albo żegnamy się po prostu. Bo teraz trzy miesiące zimy nie 

będzie nic. Wiosną się okaże że firma może nie przyjdzie wcale, a my ten czas 

prześpimy , który moglibyśmy wykorzystać na wyłonienie kolejnego wykonawcy. Czy 

jeszcze jedno pytanie mam tutaj takie od a propo właśnie jakie kroki zostały ten. Czy 

jest planowane jakieś spotkanie żeby zmobilizować do tego czy jakiekolwiek środki 

jakaś/ jakakolwiek transza płatnicza została przekazana firmie drogowej jednej bądź 

drugiej? 

Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski - odnośnie środków żadne pieniążki nie 

zostało przelane ponieważ zgodnie z regulaminem Polskiego Ładu tych dróg płatności 

podzielone są na 20 30 50%. Czyli 20% prac powinno być wykonane odebrane przez 

inspektora wtedy mamy podstawę do zapłacenia firmie 20- tu %. Na chwilę obecną 



18 
 

żadne pieniążki nie zostały przelane. A tutaj skoro tak jak tutaj Pan Przewodniczący 

powiedział z Panem Mecenasem przejrzymy sprawę. Zobaczymy jak to prawnie 

wygląda. Czy możemy zerwać umowę, czy może tutaj bym o wsparcie poprosił o kilka 

słów Pana Mecenasa jakby to wyglądało. 

Przewodnioczący Rady Gminy – Szanowni Państwo na prośbę Wójta Pan Mecenas. 

Radca Prawny Przemysław Ziemecki - tylko w odniesieniu do słów Pana Wójta 

jeżeli  istotnie tak tutaj taka będzie decyzja Pana Wójta, Pan Wójt to zleci to ja 

dokonam weryfikacji. Ustalimy/poprosimy osoby kompetentne w tym zakresie jaki jest 

faktyczny stan realizacji. Jeżeli umowa nie jest wykonywana to podejmiemy wtedy 

odpowiednie kroki prawne zgodnie z umową i trzeba będzie naliczyć kary  

i po tym momencie rozpocząć nowe postępowanie . 

 Radna Marzena Mania - ponownie odnośnie dróg 3 miesiące temu na sesji i w pokoju  

u Pana, Panie Wójcie prosiłam ze łzami w oczach żeby odstąpił Pan od umowy z tym 

Panem którym Pan podpisał umowę na wykonanie dróg w gminie Raciążek. Jednak nie 

dokonał tego Pan . Mnęli 3 miesiące wiemy, że jaka sytuacja jest jest bardzo tragiczna 

sytuacja wykonywana przez tego wykonawcę. Chcę Panu powiedzieć nie ma 

samochodów, nie ma ludzi, nie ma żadnego sprzętu do wykonywania jakiejkolwiek 

dróg. Te drogi to nie wiem czy jakiś ktoś rolnik bardzo słabo zamożny można 

powiedzieć, że oni taczkami wożą, pożyczają paliwo bo nie ma do samochodów. Taka 

jest sytuacja między innymi części i tak dalej. Tak się właśnie rozchodziły opinie po 

Turzynku o tej firmie i samochód stanął trzeba było ciągnąć go ciągnikiem żeby odpalił 

do czego to dochodzi? To jest firma? Pytam się tak jak wcześniej 3 miesiące temu 

powiedziałam, że Pan Kosik Gminy Waganiec pogonił ich od siebie, a tutaj Pan 

oczekuje, a teraz minęły 3 miesiące i Pan oczekuje teraz, że oni cokolwiek zrobią? Trzy 

miesiące temu ze łzami  w oczach i na sesji prosiłam Pana żeby rozwiązał Pan umowę  

i Pan Inspektor nadzoru powiedział że ma Pan ku temu narzędzia tylko i wyłącznie 

Wójt Gminy Raciążek. Nie zrobił Pan nic. Oczekuje Pan, ja nie wiem czego, szczęścia 

jakiegoś od tej firmy? Ta firma się w ogóle nie nadaje do wykonywania jakichkolwiek 

dróg jakichkolwiek, a już nie mówię o asfaltach czy natryskach i nie będzie to 

zrealizowane. I uważam, że te pieniądze Gminie przypadną. Jeszcze mam takie pytanie 

faktycznie do kiedy musimy wykonać te drogi, żeby było żeby pieniądze nam nie 

przypadły? Pytam się Pana, Panie Wójcie o konkretną odpowiedź. Bo ja z tego co wiem 

to do 2024 roku jak była mowa do września miały być ważne teraz się mówi żeby od 

2025 roku. Nie wiem albo ja jestem w błędzie albo Pan Wójt jest w błędzie. Proszę  

o konkretną odpowiedź do kiedy drogi powinny być wykonane i powinny być już 

pierwsza bo ta promesa ale wykonanie tak samo do kiedy i jak? Rozmawiając  

z Inspektorem Nadzoru bo powiedział, że wszelkie narzędzia leżą tylko po stronie 

Wójta Gminy i tak jak wcześniej już powiedziałam dzisiaj tylko wszystko zależy od 

Pana Panie Wójcie, aby rozwiązać umowę i na nic nie czekać i jeszcze ten inwestor 
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powinien być obciążony, powinien mieć kary bo nie wykonał jeszcze żadnej można 

powiedzieć inwestycji, która nie została skończona i już powinien być taka powinna być 

sytuacja i nie ma na co czekać tylko naprawdę szybkimi krokami realizować to. 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wyjaśnienie tych spraw związanych z terminami. 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowna Pani Radna termin umowy to jest tak faktycznie 

do września 2024 roku, a promesa z firmą znaczy z dwoma firmami bo to są dwie firmy 

a promesa ważna jest do lutego 2025 roku, pół roku dodatkowo jeszcze jest termin 

ważności promesy. Dziękuję bardzo. 

Radny Sławomir Wypij – tak debatujemy cały czas nad tymi drogami. Harmonogram, 

kary nie kary. Ja tu widzę proste rozwiązane. Wójt powinien się skonfronotować z tym 

Panem, który wykonuje I postawić mu warynki konkretne np. Tak jak Pan teraz mówi, 

że dzisiaj czy jutro byśmy musieli jechać zobaczyć czy ktoś tam wozi ten kamień już na 

Turzynku, bo z tego co Pan mówi, że dzisiaj lub jutro, i w przyszłym tygodniu wyleją 

asfalt. Jeżeli nie przyjedziecie w przyszłym tygodniu lub teraz nie wożą tego kamienia 

to na co to czekać, liczyć na dobre serce kogoś, że ktoś zacznie u nas łaskawie robić – 

nie, nie ma łaskawości. To jest 9 000 000 mln złotych, które mamy do wydania i taka 

firma jeżeli ona niechce tych pieniędzy, bo nie może, bo nie umie lub bo nie chce zrobić 

tych dróg to w moim mniemaniu to jest tak żeby rozwiązać tą umowę I pochylić się nad 

nową firmą. Może się okazać tak, że może braknąć znowu tych pieniędzy, następna 

firma która będzie chciała wykonywać  będzie drożej, ale może coś zrobimy. W tej 

chwili przez te miesiące które były nie jest robione nic I ta firma nie ma zamiaru tutaj 

robić nic. Łudzić się, żę coś będzie zrobione to dla mnie jest porażką. Po prostu ta firma 

nie powinna być w ogóle brana pod uwagę po takiej opinii jakie miała. 

Radny Andrzej Sobociński – raz pieniądze oddane, drugi raz pieniądze od września ma 

być skończone, promesa się kończy luty 2025. To jest nieudolne rządzenie dla mnie, to 

jest porażka. Pan się nie nadajesz na Wójta, nie mam do Pana żadnych przeciwnościach 

bo może Pan jesteś dobry chłop tylko na Wójta Pan się nie nadajesz – nie rozumiesz 

Pan tego? Musi do Pana to dotrzeć wreszcie, tak samo jak nie wiem po co zastępca, jak 

nic nie zrobiliście dobrego. Ja nie wiem przecież to woła o pomstę do nieba.  Ja się 

pytam kiedy? Droga w Podzamczu nie zaczęta, nie zrobiona. Powielam tylko  

wypowiedzi innych Radnych. To jest porażka totalna. Tyle pieniędzy tyle pieniędzy 

dostać i nie tego nie wykorzystać bo to jak to nazwać? Co Pan może mieć teraz 

pretensje? Nie nadaje się Pan na Wójta bo nie umiesz Pan organizować swojej struktury 

pracy  i wykonanie konsekwencji, za delikatnie Pan podchodzisz do pewnych spraw nie 

powiem czy olewająco czy jak masz taki stosunek, ale drugi przy Tobie by się 

wykończył na Pana miejscu. Pan to spokojnie sobie mówi 9 milionów to ja Pana nie 

rozumiem  w ogóle co to za ludzie są co rządzą tą gminą. Nie mam tu pretensji do 

pracowników tylko do Wójta konkretniej do zastępcy który chętnie jest zastępcą i 

sekretarzem, zastępcą może, jeszcze Pan Bogiem. Ktoś będzie się podśmiewywał, 
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zobaczcie jaki stosunek jest. Wójt nie przyjdzie na radę bo sobie olewa bo nie będzie 

słuchał pierdołów/dyrdymałów co Radni mówią bo po co ma słuchać? Niech zastępca 

tam posłucha sobie. Taka jest prawda Panie Wójcie. Co będę tu ukrywał. Możesz Pan 

się na mnie obrazić tylko że tu są straty finansowe. Trzeba tu Pana pociągnąć do 

konsekwencji żebyś Pan odpowiedział za to co jest niewykonane i wtedy jakbyś pan 

zapłacił powiedzmy karę pieniężną wtedy byś Pan od razu się ruszył do roboty, a tak to 

co pogadają sobie pójdą do domu. Sprawa załatwiona. Kiedy droga w Podzamczu 

będzie zrobiona? Się pytam mówię o tamtym natrysku, a nie mówię że tego w budżecie 

Pan żeś nie ujął, tej drogi znowu pokazałem Panu 3 miliony 200 tysięcy jest i te 

pieniądze z Niestuszewa i Podzamcze z wiatraków, podatku i Pan tych ludzi 

lekceważyć. Jeździsz Pan po tej drodze człowieku i co i gdzie te pieniądze są się pytam 

gdzie te 3 miliony dwieście? Droga w Niestuszewie kosztowała 320 000 tys. 1 100- 

kilometr sto wtedy. A dzisiaj? Niedawno w tamtej kadencji, a dzisiaj może 3 miliony 

droga będzie kosztować? Druga sprawa wyłonienie następnego wykonawcy jeżeli 

nastąpi już nie za te pieniądze będzie robił ten drugi znowu Pan Gminę narazi.  

Ma natomiast na następne straty bo ta cena pójdzie do góry to jest oczywiste jak drut. 

Wie Pan dociera to do Pana? Niech Pan powie? Czy dociera do Pana bo to po co te 

nasze wypowiedzi godzinę będziemy tu nad jednym punktem czy 3 godziny dopytywać 

o drogach? Weź się Pan do roboty. Powiem tak otwarcie. Tych wywalić, rozwiązać 

umowę. Proste i szukać drugiego wykonawcy i Pan straty poniesiesz bo Pan zapłaci za 

te drogi już te 9 000 000 mln nie starczy no masz Pan tego świadomość? Czy nie? Bo ja 

wiem to dokładnie jak to wygląda. Chociaż nie siedzę na Pana miejscu. Jak Pan sobie 

nie myśli że ja tu specjalnie to mówię żeby Panu dołożyć czy Pana oczernić. Tak jest 

stan rzeczywisty tego co jest . Tak to widzę i tak to mieszkańcy widzą. Olewa Pan tych 

mieszkańców w Podzamczu, że Pan drogi nie zrobi, mają swoje pieniądze. Nie ma drogi 

na kilomter sto I dwieście nie ma drogi? Pieniędzy na to? To Pan sobie celowo to 

robisz, żeby nie zrobić tej drogi. Mi Pan krzywdy nie zrobi, robisz Pan te krzywde tym 

mieszkańcom. Bierzcie się za robotę i to szybko i nie zwalać tutaj na Radce prawnego, 

Wójt rządzi Gminą, a nie Radca prawny. Radca Prawny jest tylko do tego żeby mu 

powiedział prawnie, a Wójt od tego jest żeby decyzję podejmować i on rządzi tą Gminą 

nie ja, bo ja to tylko jestem po prostu tutaj jak wysłany przez tych Radnych znaczy 

przez mieszkańców jako przedstawiciel. Co trzeba jeszcze powiedzieć żeby do Was 

dotarło? Siedzicie na tych stołkach, bierzecie pensję po 20 000 tys. zł, to za te 20 000 

tys.zł to trzeba dupę ruszyć, nie jak za przeproszeniem. Trzeba nazwać to tak jaki jest 

stan rzeczywisty. Może mam Pana pogłaskać po główce i w czółko pocałować.  

Zastępca Wójta Gminy Pan Michał Suchomski – nie życzę sobie tego. 

Przewodniczący Rady Gminy - tutaj uczulam Państwa Radnych o dobieranie 

odpowiednich słów przy wypowiedziach. 
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Radny Krzysztof Sadowski -w mojej ocenie relacje tutaj jeżeli chodzi o Gminę w 

stosunku do tego wykonawcy są takie już mocno naiwne bo naprawdę śmię wątpić że 

jakikolwiek odcinek drogi ta firma wykona. To że nie trzymamy się harmonogramu to 

jest jedno ale tak naprawdę my nie zrobiliśmy nic, nie ruszyliśmy się nawet krok do 

przodu. Tak najpierw od lipca do września czekaliśmy, żeby ktoś wszedł na budowę jak 

już ta firma wchodzi na jeden odcinek drogi nie kończy go zaczyna kolejny tak  

z Turzynka na Siarzewo z Siarzewa na Podole coś tam na podgórnej troszkę rozpaprane. 

Tu troszkę rozpaprane, tam, okazuje się że te podsypki tak że są wykonane 

nieprawidłowo wyszliśmy w zimę naprawdę tak się zastanawiam i staram 

sobie zwizualizować jak te podsypki, te podkłady będą wyglądały po przejechaniu 

pługu śnieżnego. Za chwilę naprawdę jak przywali śniegu zaczniemy odśnieżać te  

w cudzysłowiu drogi to ten kamień pospychamy na pole rolników chyba zamiast zacząć 

od jednej rzeczy doprowadzić ją do końca dopiero wlać się za rozpapranie kolejnego 

odcinka to mamy trochę rozpatrzone tu trochę rozpaprane tam. Nie wiem jeżeli ktoś 

uważa że faktycznie podchodzi do tej swojej pracy rzetelnie jest w stanie zrealizować to 

zadanie to moim zdaniem jest trochę naiwny bo ja się miałem w to wątpić i pytanie bo 

tutaj kilka osób już poruszyło ten temat, że tej firmy nie ma tak że wykonuje zadania  

w sąsiednich gminach. Ja rozumiem że to może niecodziennie się tą firmę kontroluje ale 

chciałbym odpowiedź bo jeżeli ta firma jest i coś realizuje faktycznie na terenie naszej 

Gminy to chciałbym być nawet nie z miesiąca, z tygodnia co w ostatnim tygodniu ta 

firma realizowała na terenie naszej gminy tydzień czasu za węża to dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy – rozumiem, że to jest złożona interpelacja w formie 

ustnej Pana żeby Wójt udzielił odpowiedzi tutaj konkretnej i przedstawił? Zesztą 

Szanowni Państwo to jest też prosta odpowiedź bo to co jest budowa i modernizacja 

dróg jeśli jest budowa dróg wymagany jest dziennik budowy i powinny być wpisy i tu 

jest prosty temat do zlokalizowania, do sprawdzenia tych rzeczy co zostało wykonane. 

Szanowni Państwo zanim oddam głos bo tutaj jeszcze w informacji z działalności 

międzysesyjnej ale to minutkę bo ja mam jeszcze kilka kilka pytań tutaj pytań 

aktualnych, które dotyczą Gminy pierwsze pytanie dotyczące zimowego utrzymania 

dróg. Interesuje to wszystkich Radnych bo zima jest we wszystkich okręgach we 

wszystkich sołectwach. Kto odpowiada za odśnieżanie dróg w poszczególnych 

sołectwach? Do kogo ludzie czy radni czy sołtysi mają dzwonić i informować  

o potrzebie odśnieżenia? Czy jest to w ogóle gdzieś upublicznione? Bo mówię ja 

tego nie spotkałem. Bardzo proszę o odpowiedź w tym zakresie. 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo Radni, Panie Przewodniczący tutaj 

patrzymy zimowy plan Utrzymania Dróg zamieszczony został w bip-ie zaraz 

zerkniemy. Tutaj powiadomieni zostali także sołtysi odnośnie firm które 

zostały wyłonione celem odśnieżania dróg. Czy numer telefonu tam jest? Nie wiem, nie 

pamiętam. 
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Przewodniczący Rady Gminy - Szanowny Panie Wójcie bo nie wiem czy kontynuować 

swoją wypowiedź czy nie? No to skoro nie ma jakichś namiarów na ten to bardzo 

proszę przynajmniej sołtysom czy te namiary przekazać, upublicznić żeby ludzie mieli 

możliwość poinformowania tych firm i bardzo bym chciał się dowiedzieć właśnie które 

firmy jak już tak ma Pan wszystko precyzyjnie opracowane- które firmy obsługują dany 

teren?Która firma odśnieża Turzynek, Turzno. Kto odśnieża Podole, kto odśnieża 

poszczególne pozostałe sołectwa. W jaki sposób i jeszcze w jaki sposób zostały 

wyłonione te firmy do realizacji tych zadań? 

Wójt Gminy Raciążek - wyłonione zostały na podstawie zapytania ofertowego firmy co 

mamy umowy podpisane. Panie Przewodniczący jeżeli Pan pozwoli to udzielę Panu tej 

odpowiedzi po przerwie. Musiałbym po prostu zasięgnąć informacji. Wiem, że 

sołtysom zostały przekazane informacje, w bipie też zostało to umieszczone.  

Przewodniczący Rady Gminy- Szanowny Panie Wójcie tu jest pytanie które już było 

wywołane dotyczące monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Raciążek. Wszędzie 

realizując fundusz sołecki dotyczący sołectwa gminy Raciążek w planie tego funduszu 

jest postawienie pomnika upamiętniającego 620 rocznicę podpisania pokoju tutaj na 

zamku. Moje pytanie pierwsze - gdzie będzie zlokalizowany ten ten pomnik? Czy 

będzie w obszarze obejmującym nadzór kamery żeby nie został zniszczony? To jest 

takie główne  pytanie i właśnie tak jak tutaj Radni sugerowali na spotkaniu sołeckim 

było już powiedziane, że ten monitoring powinien być gotowy, miał być gotowy 

przynajmniej taka była deklaracja w październiku czy we wrześniu. Chcielibyśmy tu 

wiedzieć to wszystko bardzo dokładnie bo mówię termin realizowany jest to bardzo 

długo i zamiast służyć bezpieczeństwu i mieszkańcom i poprawie tego bezpieczeństwa 

to w rzeczywistości służy to jako chyba ozdoba czy miejsce parkingowe dla ptaków  

w chwili obecnej. Bardzo proszę o odpowiedź. A propos pomnika gdzie będzie czy 

będzie w chroniony nadzorem wizyjnym i tutaj to potwierdzam pytanie Pani Radnej 

Grażyny Graczyk dotyczące działania monitoringu wizyjnego.  

Wójt Gminy Raciążek - Co do monitoringu tak jak tutaj do odpowiedzi Pani Graczyk to 

po przerwie tutaj Pan Inspektor Smoliński się zorientuje i zostanie udzielona 

odpowiedź. A odnośnie tego pomnika szkoda że Pan Radny Sadowski wyszedł bo tutaj 

wnioskodawcą on był na sesji, znaczy na tym na zebraniu sołeckim. Wiem że już 

koncepcja jakaś jest tego pomnika. A co do umiejscowienia to tak wstępnie 

rozmawialiśmy, że byłoby to gdzieś w okolicach remizy strażackiej w Raciążku 

umiejscowiony tak żeby te kamery mogły obejmować to ale mówię zaraz może 

podejdzie Pan Sadowski to by tutaj może konkretnie odpowiedział na to pytanie.  

Przewodniczący Rady Gminy - chociaż jedno mnie to zastanawia bo oni, że jest 

wnioskodawcą no ale no wniosek został przedłożony i to Wójt realizuje i powinien 

wiedzieć gdzie co i chcę to zamontować. 
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Wojt Gminy Raciążek - tak ale też  zobowiązał się do tego, że tutaj popilotuje tą sprawę 

na sesji LIV na której Pana akurat nie było, ale był zastępca i nie był w stanie mi 

odpowiedzieć tutaj udzielić nam wszystkim odpowiedzi dotyczącej stacji uzdatniania 

wody, a mianowicie wiemy że SUV jest często i wielokrotnie płukany i są wykonywane 

zrzuty do kanalizy tej wody. Kto płaci za te zrzuty? Czy będzie, czy są wystawione 

jakieś noty obciążeniowe dla tej firmy wykonawczej wykonującej to zadanie czy po 

prostu spada to na barki Gminy Raciążek, zrzuty wykonywane są dla kanalizacji 

deszczowej absolutnie do kanalizacji sanitarnej nic nie wchodzi więc nie przychodzi to 

znaczy nie są płacone, nie ponoszone koszty w związku ze zrzutami, a woda tutaj bo też 

słyszałem że woda która to są cele technologiczne w związku z płukaniem spłukaniem 

instalacji suv-u więc też to normalnie zliczone są jakieś procent wody, która jest 

produkowana jest przeznaczona na cele technologiczne i tutaj też te na te cele 

technologiczne woda jest przeznaczana i woda jest z odstojników, który tutaj 

mamy dalej skierowana do kanalizacji deszczowej nie sanitarnej. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy - jeszcze jedno pytanie które w rzeczywistości przyszło 

na Biuro Rady ale zostało skierowane do tutaj do jednego z radnych Gminy Raciążek, 

ale też chciałbym żeby wybrzmiało tutaj na Sesję i taka informacja. Kto w Gminie 

sprawuje nadzór nad infrastrukturą techniczną i do kogo mieszkańcy gminy mają 

zgłaszać awarię o takiej informacji chyba nigdzie nie ma i nie wiemy. Bardziej problem 

się pojawia kiedy to awaria się pojawia między godziną czy po godzinie 14 od 

poniedziałku do piątku, a już w soboty, niedziele. To już w ogóle nie ten czy 

ktokolwiek tutaj odbiera te informacje. Kto jest za to odpowiedzialny żeby tutaj 

zareagować w przypadku awarii na terenie Gminy Raciążek? 

Wójt Gminy Raciążek - generalnie zainfrastrukturę techniczną kierownik Referatu 

Infrastruktury ale też i pracownicy odbierają telefony. Nie wiem akurat może wtedy -

chodzi o tą awarię na Paśnikach? Tak? Nie wiem tam jakieś z okoliczności zaszły że nie 

było odebrane, do mnie też było dzwonione, potem też oddzwaniałem ale już było po 

temacie zostało zajęte ale to przynajmniej ja byłem kierownikiem to tu ludzie do mnie 

dzwonili i dalej jakaś reakcja była ewentualnie jeszcze do pracownika gospodarczego 

znaczy pracownika zajmującego się też kanalizacją były też telefony wykonywane. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo może bo ja bardzo długo tak 

odsuwam w czasie Panią Sołtys to bardzo proszę najpierw Pani Radna Grażyna Graczyk 

później Pan Radny Mariusz Ćwikliński i Pan Andrzej Sobociński. 

Radna Grażyna Graczyk - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado  

a dvocem tutaj wypowiedzi Pana Przewodniczącego na temat budowy właśnie pomnika 

obelisku Mam nadzieję bo Pan powiedział jakie są plany z tym pomnikiem. Mam 

nadzieję że on nie będzie zniszczony. Więc to była kiedyś inicjatywa ludzi którzy swój 

zapał z miłości do Raciążka między innymi to był Pan Skibiński po prostu poświęcili i 
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także tutaj no inna osoby poświęcili kawał swojego, że tak powiem może nie kawał 

życia ale swój zapał, swoją miłość do tego miejsca do tej małej ojczyzny więc mam 

nadzieję, że nie pójdzie to niwecz wystarczy Byliśmy teraz na Listopada pod 

pomnikiem i tu też moja dygresja. Proszę Państwa jesteśmy Radnymi nie widać nas 

naprawdę chodzą osoby, chodzą kilka osób, a my też jesteśmy wybrani przez 

mieszkańców więc warto by było żeby takie uroczystości Państwowe jak 3 maja, 

listopad żebyśmy też zaistnieli żebyśmy też oddali hołd tej naszej małej ojczyźnie bo 

jesteśmy tutaj prawda jesteśmy z ludźmi jesteśmy dla ludzi więc mam nadzieję 

że ten pomnik nie będzie zniszczony, że wystarczy go troszkę odnowić. Teraz jak 

byliśmy takie głosy się pojawiły, że trzeba by po prostu no troszeczkę go tam czy nie 

wiem pomalować czy doprowadzić do takiego wizualnego stanu bardziej przyjaznego, 

jeszcze advocem też monitoringu ja rozmawiałam już jakiś czas temu z Panem 

Sołtysem i to też było wybrzmiane tutaj na Sesji, że to co było w kompetencji sołtysa 

więc to już jest jak gdyby zakończone teraz jest strona Gminna i osoba która jest 

odpowiedzialna za to, że nie wiem co tam trzeba było zrobić żeby ten monitoring 

zadziałał jakaś była awaria czy coś nie wiem więc z tego co właśnie pamiętam 

to jest strona teraz Gminy pracownika z Urzędu Gminy i bardzo jednak proszę Pana 

Wójta o odpowiedź na tej sesji odnośnie monitoringu. Dziękuję bardzo. 

Radny Mariusz Ćwikliński - nie wiem czy Pan Wójt coś chciał powiedzieć jeszcze 

bardzo tych telefonów do służb i tak dalej. Mmieszkańcy ulicy Paśniki wystosowali do 

mnie pismo dotyczące awarii swego czasu ale to pismo mam nadzieję ustalimy te 

pewne fakty z Panem Wójtem. Ja zapewniam mieszkańców ulicy Paśniki, że 

ta sprawa zostanie wyjaśniona. Dziękuję bardzo.  

Radny Andrzej Sobociński - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie ja 

jeszcze chciałem się odnieść do biblioteki bo nie podoba mi się w ogóle miejsce  

w którym ma powstać ta biblioteka bo to Wójt sam zadecydował że tam to ma 

być nie się z Radą nie ma zgody na to, że to miejsce akurat ma być wybrane tam kiedyś 

przy tym przy Kościele były po prostu chowani ludzie i podejrzewam, że tutaj można 

natrafić na takie rzeczy bo kiedyś przy Kościele były cmentarze znaczy w koło 

kościoła i tutaj to miejsce podejrzewam, że będzie właśnie z tym związane nie wiem, 

czy to jest dobre miejsce na pewno jest bardzo złe miejsce wizerunkowo będzie 

zasłaniało gminę Urząd Gminy będzie nie pozwalało będzie w przyszłości jakby bym 

chciał ktoś planować rozbudowę urzędu gminy to będzie po prostu zamknięty jak  

w klatce nie jest to pomyślane przyszłościowo w ogóle dla mnie to jest następna 

porażka i miejsca parkingowe tu jest napisane, że będą wykorzystane te sojusz 

istniejące nie bo tu pisze w tym projekcie nie  to jest tak napisane nie tak na niektórych 

może być ale tam jest cmentarzysko prawdopodobnie ja nie twierdzę bo nie tego tylko z 

tego co mieszkańcy mi mówią nie także te miejsce jest na pewno bardzo źle trafione, 

to  mogę powiedzieć na 100% gdzie indziej byle nie tutaj. Przepraszam, dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Gminy - akurat tutaj Panie Radny chyba większość osób jest 

tutaj podziela pańskie zdanie tym bardziej że tutaj już na poprzedniej sesji nie 54 sesji 

padło pytanie i informacja o tym, że no jakby na to nie patrzeć planowana inwestycja 

jest nawet w strefie oddziaływania zabytku konserwatora zabytków i nikt tego nie 

przewidział. Po pierwsze wszyscy byli zszokowani, że się dowiedzieli tego na sesji to 

jest pierwszy temat drugi przy projektowaniu budynków też się bierze na przykład 

tematzacienienia, a tu ma być postawione w bezpośrednim sąsiedztwie i w niektórych 

okien to nie wiem sobie chyba będzie trzeba fototapety przykleić i lampy takie 

specjalne które imitują światło dzienne żeby żeby było wrażenie że się patrzy przez 

okno co dlatego tutaj jak najbardziej w 100% ja się podpisuję pod państwową decyzję 

pod Państwem pod państwową opinią że jak najbardziej już wyrażaliśmy zgodę na to że 

uważamy, że trzeba budować budować bibliotekę ale ta lokalizacja jest chyba nie do 

końca taka trafiona pani radna Grażyna Graczyk nie wiem czy jeszcze Pani radna 

we wolnych wnioskach to pani sołtys Bardzo  

Pani Sołtys Joanna Świtalska - wyrwa między asfaltem tym biegnącym z góry po łuku 

w lewo i pod Górami jest budowana ta nowa droga i zgłaszałam aby przekazać firmie, 

że trzeba tam uzupełnić bo jest naprawdę dość duża wyrwa zmierzyłam to dziś 

centymetrem jest to około 18 cm więc myślę że jeżeli ktoś wjedzie w to tak jak tor trasy 

wypada to naprawdę może sobie narobić kłopotów z autem. Od trzech tygodni nic się 

tam nie zmieniło, a co do firmy to wróciła na teren Podola i Siarzewa przez ostatnie 

dwa dni naprawdę jeździli, naprawdę jeździli z opuszczoną łychą od koparki 

i odśnieżali tą drogę. W Turzynku też wczoraj to było wykonywane,  

Przewodniczący Rady Gminy - a  teraz w formie żartu, woda zamarzła, utwardziło się 

to można….. 

Sołtys Joanna Świtalska - a przedwczoraj na przykład były robione takie prace to jest 

pobocze i wysypywane tak jakby taczki ziemi. Nie wiem co to ma na celu. Porobiłam 

zdjęcia bo chyba nikt by w to nie uwierzył. Ja się wystraszyłam że przyjechali zerwać 

naszą nawierzchnię żeby zawieźć do Turzynka i zalać asfaltem ale no nie wiem. Jest 

mróz się nie udało więc no tylko tyle. Naprawdę nas ratuje na ten moment to że jest 

mróz bo jak przyjdzie odwilż to się tam ludzie potopią, nie przejadą. Dziękuję bardzo.  

Radna Marzena Mania- mam teraz pytanie do Pana Wójta była inwestycja wodociągów 

w Turzynku została nawierzchnia dróg uszkodzona między innymi do nie będę 

nazwiskami bo mówią że nie wolno więc do mieszkańców zostały utwardzone, z tych 

kosztów miały być wybudowane nawierzchnie i tam została infrastruktura 

drogi uszkodzona i zgłaszane było kilkanaście razy do Pana Wójta. Nic nie było, 

reakcja była taka, że pracownicy przyjechali ze szpadlem czy tam łopatą trochę 

powalili/popukali. Dziękuje bardzo, wszystko w porządku, a niestety nie wszystko  

w porządku bo tam jest teren gliniasty i niestety po tych opadach teraz jest zamarznięte 

można się ślizgać jak na lodzie i było to że mieszkańcy nie mogą wyjechać. Bym 
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chciała wiedzieć że jeżeli inwestycje/chciałabym się zapytać Wójta jeżeli inwestycje są 

rozpoczynane i wchodzą w teren w którym jest nawierzchnia należycie 

zrobiona, ktoś z własnych kosztów zrobił to Gmina wchodzi uszkadza i zostawia to 

wszystko? czyli to nie będzie już naprawione? Mam pytanie i odpowiedź proszę pana 

wójta 

Wójt Gminy Raciążek - na wstępie chciałbym zdementować tutaj powiedzenie, że 

kilkanaście razy cokolwiek było do mnie zgłaszane. Właściciele tej nieruchomości przy 

której był kopany wodociąg przyjechali do mnie osobiście tutaj po rozeznaniu środków 

jakie posiadamy zamówiliśmy dwie wywrotki tłucznia mają one być 

przywiezione, będzie tam rozsypane i ta droga będzie naprawiona. Dziękuję.  

Radna Marzena Mania - jeszcze tylko chwileczkę i bym bardzo prosiła panie Wójcie 

żeby nie było, że dwie łopaty albo taczki będzie rozłożone naprawdę żeby to było 

zrobione i utwardzone. Oczywiście sama to dopilnuje i zdjęcia też zrobię i pokaże Panu 

jaki stan faktycznie jest i mam nadzieję że chociaż raz Pan się wywiąże  

z czegokolwiek. 

Przewodniczący Rady Gminy - Pani Radna deklaracja była, że dwie wywrotki. 

Radny Krzysztof Sadowski -  miałem ten temat poruszyć na koniec sesji we wnioskach 

ale jest gorąca dyskusja na temat dróg. Panie przewodniczący, Panie Wójcie nie wiem 

czy potraktujecie to jako mój wniosek, prośbę, apel uważam że to jest na tyle poważny 

temat, że nie ma co odwlekać w czasie tylko trzeba by zorganizować taką sesję 

nadzwyczajną tylko i wyłącznie w temacie tych dróg na które powinien pojawić 

Kierownik tej budowy, nadzór przynieś dokumentację, dzienniki budowy ci 

wykonawcy i podejmiemy jakąś decyzję w tą czy w tą bo wykonywaliśmy nie byłem 

Radnym w tej kadencji ale do tej pory były inwestycje w gminie Raciążek drogowy 

to było jeden dwa odcinki w roku, a teraz się szarpnęliśmy na ponad 20 odcinków dróg, 

także największa inwestycja chyba w historii tej Gminy która stoi wręcz się 

zaczynamy uwsteczniać tak? bo mówię mam wrażenie że z tej podbudowy pod te 

asfalty z niewiele zostanie po tej zimie więc nie czekajmy do kolejnej sesji 

że znowu będziemy w na kolejnej sesji na koniec miesiąca czy w styczniu obradować w 

punkcie informacja z międzysesyjnej działalności o drogach, tylko może warto by było 

zorganizować taką sesję nadzwyczajną tylko i wyłącznie w temacie dróg z 

przedstawicielami, wykonawcy, strony nadzorujące tą całą inwestycję i podejmijmy 

wtedy jakieś wiążące decyzje w którą stronę idziemy czy nadal udajemy że jest OK czy 

po prostu trzeba zrobić jakieś mocne cięcie nawet kosztem ograniczenia ilości tych 

odcinków dróg które zamierzaliśmy robić. Zróbmy mniej ale zróbmy coś zróbmy to 

porządnie, bo na razie mamy troszkę rozpaprane tu, troszkę rozpaprane tam i skończy 

się tym że będzie rozpaprane wszędzie a nie zrobione nic. 
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Przewodniczący Rady Gminy - Szanowny Panie Radny, akurat no tutaj chyba wszyscy 

podzielamy tu Pańską prośbę, apel. Ja tylko tak woli wyjaśnienia od tak jak tutaj już 

tłumaczyła Pani Radna Marzena Mania od dłuższego czasu już jest są pewne 

propozycje podsuwane Wójtowi żeby skorzystał z tych pomysłów z tych 

rozwiązań i on tutaj stanowi władzę wykonawczą. My jesteśmy władzą uchwałodawczą. 

Chcemy żeby te inwestycje były realizowane, daliśmy zielone światło nie blokowaliśmy 

tego przy przyjęciu do budżetu. Tu przede wszystkim spoczywa teraz rola na Wójcie 

żeby Wójt podjął konkretne kroki. Jak najbardziej też jestem za tym żeby się spotkać  

z tą firmą, bo skoro Gmina czy Urząd Gminy nie posiada pełnej wiedzy i nie chcę albo 

nie przekazuje albo nie potrafi rozmawiać z tym wykonawcą, może nam się udało by 

rozmawiać ale to tylko i wyłącznie będzie głos w rozmowie, a decyzję końcowe 

bo będzie musiał i tak podjąć Wójt bo on odpowiada za finanse Gminy i on zawiera 

umowy i tak to tak to wygląda chętnie ja na takie spotkanie przyjdę. Podejrzewam że 

większość Radnych na takie spotkanie przyjdzie ale to mówię to i tak jest tylko  

i wyłącznie temat informacyjny niż ten. My tu podsuwamy rozwiązania jednym  

z kluczowych elementów który powiedziałem na pewno jest to, że firma nie trzyma się 

harmonogramu który przygotowała i to jest taki argument z którego można by było 

skorzystać i spokojnie rozwiązać umowę z tą firmą. Dodatkowo temat jakości 

wykonania robót na pewno też jest argumentem do tego żeby zerwać tą umowę lub 

spróbować zmobilizować firmę, ale na chwilę obecną wszyscy widzimy że to jest tak 

jak Pan powiedział tolerowane trochę przesypiane trochę tak i ja dwoma 

rękoma się podpisuję pod tym że jeśli by Wójt zorganizuje takie spotkanie chętnie 

przyjdę żebyśmy ten. Jeśli możemy tutaj zrobić sesję na wniosek tylko i wyłącznie 

najwyżej zrobimy taką sesję w tym temacie i ten i tak jak mówię jak powiedziałem już 

wcześniej uważam, że nie możemy czekać okres zimowego na w przypadku potrzeby 

wyłonienia nowego nowego wykonawcy gdyż jest to czas przespany/ 

stracony i tak jak tutaj już wielokrotnie było podnoszone na ilu sesjach poprzednich 

pieniądze po prostu tracą na wartości gdyż inflacja jest i wartość tych środków na 

pewno została zmniejszona w porównaniu z tym kiedy je uzyskaliśmy.  

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

jeszcze głos? 

Radna Marzena Mania - ja wiem że już macie mnie dosyć na ale trudno. Do Pana Wójta 

mam pytanie odnośnie zbiorników, które miały powstać w Turzynku czy coś 

na regulację tej wody i tak dalej czy coś już drgnęło? Czy jakieś pismo Pan zrealizował 

odnośnie zakupu jeszcze gruntów na te zbiorniki i tak dalej? I już więcej pytań nie mam 

na tą chwilę. 

Przewodnioczący rady Gminy - Pani Radna to jest w miarę świeży 

temat bo to dotyczy ósmej edycji polskiego ładu.  
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Wójt Gminy Raciążek – tak jak Pan Przewodniczący powiedział jest to świeży temat. 

Też dostali Państwo tą promesę żebyśmy wspólnie wypracowali jakieś harmonogram 

zadań czy w ogóle jakiś katalog zadań inwestycyjnych żeby wykorzystać tą pulę 

pieniędzy. Dalej oczekuje na propozycję. Tutaj już ten te stacje podnoszenia ciśnienia  

to byłaby jedna propozycja. Chciałbym jeszcze z tych pieniążków pokończyć wodociągi 

żeby powiedzmy no w 100% nasi mieszkańcy mogli korzystać z wody sieciowej nie   

z wody ze studni czy z innych źródeł. A co do reszty pieniążków to dalej oczekuje na 

propozycję.  

Radna Marzena Mania - tylko jedno pytanie Panie Przewodniczący. To brać się do 

roboty tak jak Pan Sobociński Radny powiedział, zakasywać ręce i nie czekać na nic. 

Składać pisma i brać się do roboty, nie ma się wiedzy, mamy przecież mecenasa, 

mógłby pomóc. Nie umie się, ja rozumię tak jak ja – 40 lat przepracowałam w PKP 

Cargo i wiele rzeczy nie umiem i pytam i otrzymuje odpowiedzi I realizuje dalej ten 

temat. Jeżeli Pan nie wie proszę pytać dalej mecenasa i wystawiać pisma i na nic nie 

czekać. Bardzo bym prosiła.Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy – tutaj częściowo się przychylę do prośby Pani Radnej. 

Przed chwileczką Panie Wójcie już nam przedstawił co by chciał Pan zrobić. Bardzo 

proszę to sformalizować na jakimś dokumencie właśnie przy informacji międzysesyjnej 

przedłożyć to radnym. Byłby już powód i pretekst do rozpoczęcia dyskusji w tym 

zakresie. Pewne pomysły przede wszystkim to Pan jest właśnie takie jak w poprzednim 

pytaniu padło Pan jest władzom wykonawczą i Pan tutaj kreuje wiele rzeczy które 

powinny się zadziać na terenie gminy Raciążek. Dlatego Pan powinien nam 

proponować, powinniśmy wybierać te opcje które są najbardziej takie racjonalne czy 

najbardziej takie które uważamy że są prospołeczne dla naszych mieszkańców gminy 

Raciążek i mówię. Już pewien pomysł Pan ma wystarczyłoby to sformalizować   

w jakimś dokumencie na papierze i przedłożyć to radnym. 

Radny Krzysztof Sadowski - może zacznę tak -czy na wszystkie projekty w ramach 

ósmej edycji polskiego ładu ma ten sam termin? To uważam że naprawdę trzeba się 

brać do pracy bo jeżeli dobrze sobie zanotowałem ważność promesy jest do lipca 2024 

tak? Ona była/jest ważna 10 miesięcy. Dostaliśmy to w połowie w pierwszej połowie 

października wchodzimy w pierwszą połowę grudnia czyli z tych 9 miesięcy już dwa 

miesiące nam przeleciały zostaje siedem.  

Wójt Gminy Raciążek – no tak, tylko moja informacja już poszła jakiś miesiąc temu- 

został przedłożony do Biura Rady i do tej pory tak no tylko że ja czekam na dalsze.  

Ja mogę mamy praktycznie na wodociągi już mamy nie wiem chyba będziemy 

wydawali albo już są wydane decyzje celu publicznego na wodociągi do realizacji, tutaj 

ta stacja podnoszenia ciśnienia, nie wiem czy wchodzimy w kanalizację w Podole czy 

oczekuję informacji, rozmawiacie Państwo ze swoimi wyborcami z mieszkańcami, nie 

wiem czy jest jakieś zapotrzebowanie na jakąś infrastrukturę? chyba tutaj była mowa  
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o kanalizacji w miejscowości Podole może pokłonimy się w tym kierunku wybudujmy 

ten odcinek i zrealizujmy to. 

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo jeszcze tylko tak advocem tego/tej 

wypowiedzi Wójta. Jak najbardziej jest wiele rzeczy jest wiele potrzeb mamy tutaj  

w Gminie Raciążek, ale składając wniosek o jakikolwiek dofinansowanie obojętnie  

z jakiego zakresu czy to do czy ten infrastruktury drogowej czy wodociągowej czy 

rozświetlmy Polskę, chyba szacujemy na jakieś potrzeby, próbujemy zrealizować 

jakieś potrzeby które w Gminie są a nie teraz na siłę szukamy  inwestycji, które można 

by było zrealizować. Nie. Powinno to być wszystko, zostało w mojej ocenie odwrócone. 

Najpierw mamy potrzeby, szukamy próbujemy je wycenić. Szukamy później do tego 

źródła finansowania znajdziemy źródło finansowania na już na konkretne zadania i 

wtedy staramy się to realizować. Przetargi później weryfikują czy uda się zrealizować 

cały założony plan czy tylko częściowo się uda to zrobić i dlatego teraz na siłę szukanie 

zadań że które się wpiszą w ten projekt jest takie takie nie takie nie ta kolejność. 

 Radna Marzena Mania - Panie Wójcie przystępując do tego programu przecież 

mieliśmy spotkanie Radnych i tam było opisane co ma być zrobione. To na co 

czekamy? Na co jeszcze? 

Radny Krzysztof Sadowski – kontenerowa stacja uzdatniania wody, wymiana sieci 

wodociągowej i hydrantu i kanalizacja.   

Radna Marzena Mania- I teraz się pytam to na co jeszcze czekamy? Na jakie pisma? Na 

jakie jeszcze deklaracje złożone? Ja uważam że przy składaniu tego wniosku miał Pan 

już deklarację złożone i było tam co ma być zrobione. Tak jak powiedziałam naprawdę 

brać się do pracy. Dziękuję bardzo 

Radny Włodzimierz Juśkiewicz - Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Wójcie 

dokładnie słowa, które padły przed chwilą chciałem przypomnieć, że tak naprawdę ta 

rozmowa już była mówiliśmy i o kanalizacji każdy oczywiście swoje jakieś założenia. 

Ja uważam, że  kanalizacja akurat w części Podola to jest przyszłość, bo tak naprawdę 

rozwój mieszkalnictwa przyniesie jakieś konkretne zyski więc ponieważ to 

już było omawiane więc tak naprawdę my tylko oczekujemy realizacji i pójścia w tą 

stronę. Dziękuje. 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Zatem zamykam dyskusję w punkcie informacja wójta z międzysesyjnej działalności. 

Szanowni Państwo proponuje podjąć uchwałę bez czytania w wersji, która została 

przedłożona Państwu w materiałach na dzisiejszą sesję. Bardzo proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. Szanowni Państwo Radni bardzo proszę  

o oddawanie głosów 
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5.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy z 

międzysesyjnej działalności 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta 

Gminy z międzysesyjnej działalności 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 10:44:12 - 10:44:41 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 5 41.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 8.33 % oddanych 

głosów 

12 80 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

6 50 % nieoddanych 

głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Juśkiewicz Włodzimierz WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Kosmal Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena WSTRZYMAŁA SIĘ 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

10 Rewers Grzegorz ZA 
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11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Wypij Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w srawie informacji Wójta z międzysesyjnej działalności została przyęta – 5 

ZA, 6 wsztrzymujące się, 1 przeciw 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym   (10:45:12 - 

10:45:37)  

Wójt Gminy Raciążek - Informacja dla Radnych została przekazana w materiałach na 

sesję. Jeżeli nasuwają się jakieś pytania, zapraszam do dyskusji.  

6.1. dyskusja   (10:45:40 - 10:45:44) 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski otworzył dyskusję  

w procedowanej sprawie.  Radni nie wnieśli żadnych  uwag. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję. Poprosił o  

głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

6.2. podjęcie uchwały w sprawie wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wykonania uchwał w okresie 

międzysesyjnym 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 10:45:47 - 10:46:00 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość Procent status ilość procent 

ZA 11 91.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 8.33 % oddanych 

głosów 

12 80 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko Imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz ZA 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach – godzina 10:46 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady LVI Sesji Rady Gminy – godz. 11:09 

7. Zmiany do budżetu na 2023r.   (11:09:48 - 11:09:52) 

7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy   (11:09:56 - 11:11:48) 

Wójt Gminy Raciążek- zmiany zostały przedłożone w materiałach, aczkolwiek 

chciałbym wprowadzić zmianę. Zmiana została Państwu przedłożona i chciałbym  

Państwu ją przeczytać – „działu 750 administracja publiczna rozdział 7523 Urząd 

Gminy zdjęto kwotę 20 zł z paragrafu 4210 oraz z działu 720 administracja publiczna 
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750 administracja publiczna rozdział 7595 Pozostała działalność paragraf 4210 zdjęto 

kwotę 10 000 zł to jest kwota funduszu sołeckiego przeznaczono na zakup ozdób 

świątecznych i wprowadzono kwotę 30 000nzł w dziale 750 administracja publiczna 

rozdział 7595. Pozostała działalność paragraf 660 na kwotę 30 000 zł która ma być 

przeznaczona na zakup choinki będzie to choinka modułowa wysokości 6 metrów taka 

jak stoi w Ciechocinku czy jak stoi na placu w Nieszawie. 

Przewodniczący Rady Gminy - bardzo proszę o przedstawienie opinii o budżecie 

bez uwzględnienia autopoprawki bo tego nie było jeszcze wtedy Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pana Radnego Krzysztofa Sadowskiego. 

7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   

(11:11:50 - 11:12:34) 

 

Radny Krzysztof Sadowski - Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego spotkała się  

w dniu 28 listopada 2023 roku. W posiedzeniu uczestniczyła trójka radnych oraz Pani 

Skarbnik Gminy Raciążek. Komisja po przeanalizowaniu projektu uchwały w sprawie 

zmian do budżetu na rok 2023 nie wnosi uwag i czterema głosami zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały pozytywnie. 

7.3. dyskusja   (11:12:45 - 11:31:10) 

Przewodniczący Rady Gminy – otwieram dyskusje w procedowanej sprawie. Propos 

zmian do budżetu z uwzględnieniem autopoprawki już teraz dyskutujemy nad całością.  

Radny Andrzej Sobociński - znaczy nie wiem co to są za praktyki żeby nie mówię że na 

każdej sesji ale prawie są zmiany dawane w trakcie sesji. To przecież to też jest 

niezgodnie takich rzeczy nie wolno robić. Tu przecież musi się zebrać nad tą zmianą 

komisja która jeszcze raz zmianę musi przedyskutować, to komisja musi się 

wypowiedzieć. Praktyki są takie że się nam podsuwa zmiany czy takie czy inne. 

Radna Grażyna Graczyk ja akurat podpisuję się za tym, za tą autopoprawką 

dwoma rękami/obydwiema rękami. Uważam że dobry to jest pomysł ponieważ mamy 

już tam z kolejnych tych funduszy sołeckich oświetlenie naszego parku ciągle 

psioczymy/ ubolewamy że ta choinka która teraz jest po prostu no jest w opłakanym 

stanie. Fajnie też no i dla dzieciaków też fajnie i dla mieszkańców dla osób które 

odwiedzają obecna ta choinka, którą mamy też ma takie bardzo ciemne światełka, to też 

są na to przeznaczone fundusze sołeckie więc myślę że to dobry pomysł jeżeli są te 

pieniążki. Jaka była procedura? Czy to było zebranie sołeckie? Czy to było zebranie 

rady sołeckiej? Na jakiej podstawie?  

Przewodniczący Rady Gminy - Właśnie tutaj zaraz Poprosimy Pana wójta o 

wyjaśnienie tej sprawy. Jednocześnie chciałbym tutaj też żeby Wójt odpowiedział nam 

dlaczego właśnie to tak w ostatnim momencie to się pojawiło? Wiemy że święta 
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się zbliżają i prawdopodobnie to też jest teraz powód dlatego dla którego pilnie to 

robimy ale bardzo proszę Pana Wójta o wyjaśnienie tych kwestii dotyczących i 

funduszu sołeckiego to co powiedziała Pani Radna Grażyna Graczyk i właśnie tego 

krótkiego terminu. 

Wójt Gminy - Szanowni Państwo właśnie ze względu na święta i dla dzieciaków żeby 

tutaj fajnie u nas wyglądało ładnie i przyjemnie dokładnie chcemy też takie w oficjalne 

włączenie zrobić z dziećmi żeby to miało ręce i nogi tak jak sąsiednie gminy mają już 

takie choinki. Późno dlatego, że tutaj też ustaliliśmy z Panią Haliną Kołtuńską i tutaj 

odnośnie kwestia przeznaczenia tego funduszu sołeckiego 10.000 zł i tak 

przeglądaliśmy katalog i wpadła nam w oko choinka i tak powiedzmy spontanicznie 

powstał pomysł żebyśmy może i u nas w Gminie też zrealizowali taką choineczkę 

10 000 tysięcy złotych pochodzi z funduszu sołeckiego, 20 000 tysięcy złotych 

chcemy przerzucić z własnych pieniędzy to będzie tylko przesunięcie pomiędzy 

paragrafami a i tak te 20 000 tysięcy nie zostanie w pełni wykorzystane ale już żeby 

później dmuchać na zimne żeby ta kwota była już, znajdowała się w tym paragrafie.  

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo też chciałbym zabrać głos tutaj 

w dyskusji. Osobiście uważam że mieszkańcy Gminy tu zasługują na to żeby właśnie 

była taka choinka, taka ozdoba u nas tutaj na terenie gminy bo na pewno będzie to 

piękne miejsce dodatkowo podkreślająca właśnie powagę Świąt Bożego Narodzenia. 

Tak jak tutaj Wójt określił jest to choinka modułowa którą można zwiększać zmniejszać 

w razie potrzeby choinka, która będzie wykorzystywana przez wiele lat. To nie jest to, 

że to jest wydatek jednorazowy już w przyszłym roku będziemy musieli ponownie 

wydawać pieniążki na kolejną choinkę. Nie ta choinka może i będzie nam służyła na 

pewno tutaj, Gminie, mieszkańcom Raciążka przez wiele wiele lat, dlatego uważam że 

powinna być taka piękna ozdoba tutaj na terenie gminy Raciążek, gdyż ta choinka 

która jest posadzona w parku jest taka skromna delikatnie to określając i na pewno takie 

taki element, taka ozdoba by się tutaj u nas przydała. Mamy już ładnie oświetlony, 

ozdobiony  Park bo te ozdoby, które zostały zakupione właśnie z funduszu sołeckiego 

pięknie wpisują się właśnie w klimat świąt i takim uzupełnieniem tego wszystkiego na 

pewno by była ta choinka. Ja jestem całym sercem za tym żeby to kupić i zrealizować to 

zadanie. Tym bardziej że to jest zadanie i to jest zakup który będzie służył nam na przez  

wiele wiele lat.  

Radna Marzena Mania -odnośnie tej choinki -bardzo się cieszę też że pieniądze nie będą 

roztrwonione nie wiadomo na co, że coś pozostanie po naszej Radzie później bo do dnia 

dzisiejszego jeszcze nie mamy się czym zachwycać i cieszyć bo naprawdę chociaż 

niech zostanie ta choinka.  Jestem też za. Szkoda że tak późno, że musimy debatować 

nad tym na sesji ale jestem za i aby więcej takich zadań powstawało inwestycji 

za które powinniśmy być dumni chociaż z tej choinki po nic innego.  
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Radny Andrzej Sobociński - znaczy ponownie chcę tylko zwrócić uwagę że Pan jako 

Przewodniczący nie powinien przyjmować w ostatniej chwili jakichkolwiek zmian 

takich podawanych dosłownie przed samym budżetem. Komisja Budżetowa tego nie 

procedowała i teraz by musiała być przerwa zrobiona i komisja by musiała się nad tym 

pochylić, dopiero moglibyśmy wrócić do obrad. Jeżeli miałoby to być zgodne z prawem 

bo to jest już po raz kolejny na tym nie zależy tylko po prostu tu jest tak było jest  

i będzie niestety to jest wygodne. Odłożyć zmiany w ostatniej chwili i to się proceduje 

to nie było to rozpatrywane komisja Budżetu tego nie rozpatrywała to o to mi chodziło 

na przyszłość takich właśnie sytuacji bo tak nie powinno być. Oto chodzi ale to choinka 

to jest co innego. 

Przewodniczący Rady Gminy -  rozumiem troskę Pana Radnego Andrzeja 

Sobocińskiego. Szanowni Państwo w związku z powyższym Zarządzam 10 minut 

przerwy i bardzo proszę żeby członkowie komisji budżetowej pochylili się na tą kwestią 

i za chwilę wrócimy do procedowania tej sprawy. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę – godz. 11:25 

Przewdoniczący Rady Gminy wznowił obrady LVI Sesji Rady Gminy Raciążek – godz. 

11:30.  

Przewodniczący Rady Gminy - Jesteśmy w punkcie 7 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Raciążek na rok 2023 w związku z tym, że pojawiła się autopoprawka ze strony 

tutaj Pana Wójta zebrała się komisja budżetu i rozwoju gospodarczego w celu 

zaopiniowania zmiany wynikającej z autopoprawki. Bardzo proszę Pana 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pana Radnego 

Krzysztofa Sadowskiego o przedstawienie opinii.  

Radny Krzysztof Sadowski - jak już powiedział Pan Przewodniczący w przerwie obrad 

dzisiejszej sesji spotkała się Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego w składzie 

trzyosobowym. Jeżeli chodzi o zaproponowaną autopoprawkę do zmian do Budżetu 

Gminy na rok 2023 komisja jednogłośnie trzema głos zaopiniowała autopoprawkę 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy - jesteśmy w punkcie dyskusja. Bardzo proszę osoby 

chętne do dyskusji o zgłaszanie się. 

Radna Marzena Mania - bardzo się cieszę że doszło, że dojdzie do skutku to. Ale 

jeszcze mam pytanie do Pana Wójta skoro będzie choinka czy będą prezenty? 

Wójt Gminy – oczywiście. Będą, cukiereczki. Zapraszam też na imprezę. Ma się odbyć 

11 grudnia. Mam nadzieję że Radni nie zawiodą i pojawią się na takim uroczystym 

odpaleniu choinki, to będzie po południu raczej tak 16:00, 17:00 godzina. 
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Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do 

podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji, która została 

Państwu przedłużona w materiałach na dzisiejszą sesję z uwzględnieniem autopoprawki 

wniesionej przez Pana Wójta. Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu 

posiedzenia.pl. 

7.4. podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu. 

Głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu. 

Jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 11:31:17 - 11:31:51 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

Status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 
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8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raciążek na rok 2023 została podjęta 

jednogłośnie.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 

Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2024   (11:32:19 - 11:32:45) 

8.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:32:47 - 11:32:53) 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo materiały zostały Państwu przekazane. 

Jeżeli nasuwają się jakiekolwiek pytania zapraszam do rozmowy. 

8.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych   (11:32:55 - 11:33:34) 

Radny Mariusz Ćwikliński - w dniu 27 listopada zebrała się komisja w procedowanej 

sprawie. Komisja po zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami pozytywnie 

czterema głosami za opinię projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 

współpracy gminy Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024. 

8.3. dyskusja   (11:33:36 - 11:37:41) 

Przewodniczący Rady Gminy - otwieram dyskusję w procedowanej sprawie. Czy ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 Radna Marzena Mania- mam pytanie do Pana Wójta -chociaż w skrócie o tym 

programie czy by mógł troszeczkę jeżeli Pan więcej wiadomości ma zaciągniętych 

troszeczkę nadmienić to wszystko. Czy gmina będzie działać/funkcjonować według 

tych zasad które są opisane?  

Zastępca Wójta Pan Michał Suchomski - tak ta uchwała ten projekt uchwały został 

przygotowany w związku z tym, że na samorządach spoczywa taki obowiązek 
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wynikającego z artykułu 5a ust. 1 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie. Spoczywa taki obowiązek takiego corocznie opracowania takiego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Co prawda nasze tutaj 

organizacje i stowarzyszenia są też finansowane na zasadzie, w oparciu o inne przepisy 

na przykład Ochotnicza Straż Pożarna jest finansowana w oparciu o ustawę 

o Ochotniczych strażach pożarnych, klub sportowy może być finansowany przez 

samorządy zarówno w oparciu o tą właśnie ustawę jak również w oparciu o ustawy  

o sporcie. Tutaj mamy jakby dwie możliwości finansowania. Niemniej jednak ustawa  

o pożytku publicznym jakby rozszerza katalog możliwości finansowania i robimy 

to po to żeby sobie nie zamykać ewentualnej drogi finansowania pewnych zadań które 

wynikają właśnie z tej ustawy. Także mając to na uwadze uważam że tutaj zasadne jest 

podjęcie tej uchwały. 

Radna Marzena Mania - to znaczy tutaj instytucje w zasadzie dotującą organem 

dotującym jest Gmina ewentualnie? 

Zastępca Wójta Gminy - tak to znaczy bardziej to polega na tym że organizacje 

pozarządowe mogą ubiegać się o środki jeżeli gmina ogłosiłaby taki konkurs na 

działalność. Na przykład na przykładzie klubu będzie ogłoszony konkurs bo klub też 

musi być finansowany klub sportowy w oparciu o konkretne przepisy. Jeżeli zostanie 

ogłoszony konkurs na krzewienie kultury fizycznej i sportu to w takim w takiej sytuacji 

Klub sportowy składa taki wniosek o przekazanie dotacji. To o to chodzi, że Gmina 

jakby dotuje i przekazuje, a jeżeli te organizacje swoją drogą pozyskują z innych 

źródeł to jak najbardziej mogą pozyskiwać z innych źródeł te środki, tylko wówczas się 

z tych środków pozyskanych z innych źródeł, z nami się nie rozliczają składają tylko 

sprawozdanie finansowe z tej dotacji którą otrzyma z naszego budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy -Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze 

zabrać głos? Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy 

do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji 

która została Państwu przedłożona w materiałach na dzisiejszą sesję 

Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

8.4. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

Gminy Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024 

Głosowanie podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 

współpracy Gminy Raciążek z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 11:37:45 - 11:37:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent Status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko Imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nie głosowała 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 
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15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie rocznego programu współpracy gminy Raciążek z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024 została podjęta jednogłośnie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego   (11:38:26 - 11:38:38) 

9.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:38:39 - 11:38:56) 

Wójt Gminy - Szanowni Państwo informacje zostały Państwu przekazane w materiałach 

na dzisiejszą sesję. Jeżeli jakieś pytania się nasuwają zapraszam do dyskusji. 

9.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   

(11:38:58 - 11:39:22) 

Radny Krzysztof Sadowski-  Komisja budżetu i rozwoju gospodarczego spotkała się 28 

listopada 2023 roku, Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta przyjmowana jako podstawę obliczenia podatku rolnego i nie 

wnosi uwag. Komisja pozytywnie czterema głosami za zaopiniowała projekt uchwały. 

9.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu  

i Porządku Publicznego   (11:39:23 - 11:40:01) 

Radny  Sławomir  Wypij - Komisja zebrała się w dniu 27 listopada i zapoznała się  

z projektem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowania jako 

podstawę obliczenia podatku rolnego i nie wnosi uwag. Komisja pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały trzema głosami za. 

9.4. dyskusja   (11:40:03 - 11:41:57) 

Przewodniczący Rady Gminy - To może ja jeszcze zabiorę głos w tym punkcie. Na 

pewno sytuacja rolników jest dość trudna teraz na rynku zbożowym. Ceny zbóż  

w porównaniu do cen które obowiązywały w zeszłym roku znacząco spadły tylko tak to 

określe bo można by powiedzieć, że spadły w przepaść do tego pojawił się problem 

napływu zbóż z innych krajów. Dlatego jak najbardziej zasadnym jest utrzymanie tego 

podatku na tym samym poziomie który był w zeszłym roku ale pytanie moje jest 

dotyczy troszeczkę w temacie podatków ale nie w temacie konkretnych podatku 

rolnego. Panie Wójcie jak wygląda sytuacja z pozostałymi podatkami leśnym? od 

nieruchomości? Bo nie mamy tego. Uważam że chyba prawdopodobnie Pan proponuje 

utrzymać je na tym samym poziomie ale bardzo chciałbym żeby to wybrzmiało tutaj na 

podczas tego posiedzenia. 

Wójt Gminy - Panie Przewodniczący tak postanowiłem, że podatki pozostaną na tym 

samym poziomie. Trudna sytuacja jest w kraju tutaj sytuacja związana z konfliktem 
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zbrojnym, pandemia też niesie ze sobą pewne pokłosie. Ludzie potracili pracę, ceny 

towarów usług znacznie wzrosły więc żeby już tak wyjść naprzeciw mieszkańcom, żeby 

te podatki nie zostały podwyższone dlatego też zostają na tym samym poziomie które 

obowiązywały w zeszłym roku. 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

jeszcze zabrać głos. Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji 

która została państwu przedłożona w materiałach na dzisiejszą sesję. Bardzo 

proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

9.5. podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 11:42:02 - 11:42:13 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość Procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko Imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 
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4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego została podjęta jednogłośnie. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stawki podatku od środków transportowych   

(11:42:40 - 11:42:44) 

10.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:42:45 - 11:43:20) 

Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Szanowni Radni analogicznie do 

poprzednich podatków tutaj też utrzymujemy stawkę na poziomie poprzedniego roku. 

Jak wiadomo ceny paliw na rynku szalały wzrost cen spowodował też, że wzrosły 

koszty transportu dlatego też no tutaj postanowiłem żeby ten podatek także pozostał na 

tym samym poziomie jak w zeszłym roku 

10.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   

(11:43:23 - 11:44:12) 

Radny Krzysztof Sadowski – w dniu 28 listopada komisja zapoznała się z projektem 

uchwały w sprawie stawki podatku od środków transportowych i nie wnosi uwag. 

Komisja pozytywnie czterema głosami za zaopiniowała projekt uchwały. 

10.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   (11:44:13 - 11:44:37) 
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Radny Sławomir Wypij - Komisja też zebrała się z dnia 27 listopada. Komisja 

zapoznała się z projektem uchwały w sprawie środków transportowych i nie wnosił 

uwag. Komisja pozytywnie opinii projekt uchwały trzema głosami ZA. 

 

10.4. dyskusja   (11:44:38 - 11:44:46) 

Przewodniczący Rady Gminy - otwieram dyskusję w procedowanej sprawie. Kto z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzą chętnych do dyskusji zatem 

zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez 

czytania w wersji która została państwu przedłożona w materiałach na dzisiejszą sesję. 

Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

10.5. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 11:44:56 - 11:45:04 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 
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4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie stawki podatku od środków transportowych została podjęta 

jednogłośnie. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

partnerskiego projektu pn. „Kompetentne szkoły – poprawa jakości kształcenia 

ogólnego Szkół Podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego” 

realizowanego w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla 

Kujaw i Pomorza 2021-2027   (11:45:27 - 11:45:51) 

11.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:45:53 - 11:47:32) 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowni państwo- kolejna szansa dla nas ale nie tylko bo do 

tego programu przystępują wszystkie Gminy z naszego powiatu, a także gminy które 

działają w ramach MOFT czyli Miejskiego Obszaru Fnkcjonalnego Torunia. Kwota 

która jest tutaj do wzięcia mówiąc kolokwialnie to jest 100 tysięcy euro. Nasz wkład 

własny to jest 10% projektu. Jest to projekt dedykowany tylko i wyłącznie dla szkół.  

W ramach tego projektu można doposażyć pracownię. Tutaj z dyrektorem też 

ustalaliśmy  jakie według niego są największe zapotrzebowania. Będziemy tutaj 

doposażać pracownię językową, pracownie informatyczną oraz pracownie 

matematyczno-fizyczną. W ramach tego programu realizowane szeregi szkoleń, 

warsztatów dla nauczycieli celem podniesienia kompetencji, a także nie wiem czy fajne 

to będzie dla dzieciaków bo też będzie zwiększona liczba zajęć z matematyki i fizyki. 
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Nie wiem czy dzieciaki będą zadowolone że będą miały dodatkowe zajęcia ale jak 

najbardziej program trafiony, pozytywny i mam nadzieję że tutaj Państwo podejmą 

stosowną uchwałę. 10% ze 100 000 euro. Tutaj rozmawiałem z Panią Skarbnik 

żebyśmy mieli/będziemy mieli zapewnione w przyszłorocznym budżecie. 

11.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych   (11:47:35 - 11:48:27) 

Radny Mariusz Ćwikliński - w dniu 27 listopada zebrała się komisja Kultury Oświaty 

Sportu i Spraw Społecznych. Zaprosiliśmy na tą komisję Pana Kierownika 

Przemysława Buchalskiego, który udzielił nam informacji. Nie będę już teraz 

czytał bo Pan Wójt bardzo wyczerpująco przedstawił ten projekt. Komisja po 

zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami pozytywnie czterema głosami ZA 

opinię projekt uchwały w tej sprawie. Dziękuję bardzo. 

11.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   

(11:48:28 - 11:50:01) 

Radny Krzysztof Sadowski - komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego projektu „Kompetentne szkoły po 

prawa jakości kształcenia tego szkół podstawowych z terenu powiatu 

aleksandrowskiego realizowanego w ramach programu regionalnego funduszy 

europejskie dla Kujaw i Pomorza na lata 2021-2027 z uwagami. Komisja prosi na 

najbliższej sesji o wyjaśnienie kwestii zawartej w projekcie uchwały zabezpieczenia 

przez gminy 10% wkładu własnego w wysokości wsparcia jakie gmina otrzymała w 

powyższym projekcie. Komisja jednogłośnie czterema głosami wstrzymała się od 

zaopiniowania projektu uchwały i pozostawia pod obrady rady na najbliższej sesji. 

Teraz może jeszcze tak w kwestii uzupełnienia poza protokołem nie uzyskaliśmy 

odpowiedzi jeżeli chodzi o zapewnienie tego wkładu własnego w którym roku 

budżetowym mamy zapewnić ten wkład czy to jest w roku budżetowym obecnym czy w 

projekcie budżetu na rok kolejny? Dlatego się wstrzymaliśmy od tego głosowania. 

Liczyliśmy że właśnie będzie Pan Dyrektor na sesji i powie coś szerzej co miało być 

realizowane w ramach tych środków ale kluczowe komisji było to żeby wskazać okres 

tego finansowania. Na kiedy ten wkład własny mamy zabezpieczyć i czy rozmawiamy o 

obecnym roku budżetowym czy przyszłym?  

11.4. dyskusja   (11:50:02 - 11:52:30) 

Wójt Gminy - wkład własny będziemy musieli zapewnić w budżecie na rok 2024. Tutaj 

myślę, że dość wyczerpująco przedstawiłem założenia tego projektu  w ramach tego  co 

ma być wykonane. Jeżeli jeszcze jakieś pytania się nasuwają Poproszę. 

Przewodniczący Rady Gminy - znaczy Szanowny Panie Wójcie tu chyba do końca Pan 

nie odpowiedział na pytanie Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 
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Gospodarczego bo jeszcze Pan Przewodniczący pytał o czasookres realizacji tego 

projektu. 

Wójt Gminy Raciążek- z tego co na razie wstępnie zostało ustalone program ma być -

tutaj są fundusze 2024-2027, ten program ma być realizowany w latach 2024-2025,  

a środki zapewnione z tego co wiem mają być zapewnione na rok 2024 w budżecie  

w przyszłorocznym. 

Radny Krzysztof Sadowski -  teraz mamy po prostu jaśniejszą sytuację tak naprawdę na 

posiedzeniu tej komisji nie wiedzieliśmy co mamy. Wiedzieliśmy co mamy 

zaopiniować, ale ten czasookres który nie był wskazany i cele które Pan Wójt 

przedstawił gdybyśmy to mieli w materiałach na posiedzeniu komisji to na pewno 

komisja zajęłaby jakieś jednoznaczne stanowisko nie wstrzymując się od głosowania.  

Radna Grażyna Graczyk-oczywiście jestem za przystąpienia do tego projektu i jeszcze 

proszę powiedzieć. To znaczy w projekcie budżetu na 2024 rok pieniądze są 

zabezpieczone tak? Czy będą zabezpieczone? 

Wójt Gminy Raciążek – będą zabezpieczone autopoprawką. 

Radna Grażyna Graczyk – to znaczy jeżeli będziemy pracować nad projektem budżetu 

te ten wkład 10% będzie ujęty? 

Przewodniczący Rady Gminy -Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby 

zabrać jeszcze głos? Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji 

która została państwu przedłużona w materiałach na dzisiejszą sesję. Bardzo proszę o 

głosowanie portalu posiedzenia.pl 

11.5. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 11:52:36 - 11:52:46 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 
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PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego 

projektu pod nazwą kompetentne szkoły poprawa jakości kształcenia ogólnego  

szkół podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego realizowanego w ramach 

programu regionalne fundusze europejskie dla Kujaw i Pomorza 2021-2027 

została podjęta. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości  

w miejscowości Podole   (11:53:22 - 11:53:37) 

12.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:53:41 - 11:54:23) 
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Wójt Gminy Raciążek – wnioskiem z dnia 13 listopada mieszkaniec miejscowości 

Podole wniósł o nieodpłatne przekazanie gruntów to jest działek o numerach 

ewidencyjnych 177/43 177/48 i 170/47 o łącznej powierzchni 0,0851 M2 nieodpłatne 

przekazanie na rzecz gminy. Jeśli jakieś pytanie się nasuwają to tutaj zapraszam do 

dyskusji. 

12.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   

(11:54:25 - 11:54:51) 

Radny Krzysztof Sadowski - Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie 

nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Podole. Komisja trzema głosami 

za i jednym głosem przeciw zaopiniowała pozytywnie proponowany projekt uchwały. 

12.3. dyskusja   (12:07:37 - 12:07:41) 

Radna Marzena Mania – Panie Wójcie czy Gminę jest stać na to aby dalej przejmowała 

na siebie tereny dróg i naprawiała później? Bo wiadomo że się z tym koszty wiążą, że 

jeżeli weźmiemy to i musimy niestety zrobić nawierzchnie. Posiadam osobiście 380 

metrów drogi gminnej nigdy nie miałam nic zrobione, a jak było zrobione to były dwie 

taczki przywiezione i dziękuję bardzo. Z własnego funduszu zrobiłam drogę gminną w 

kwocie 5 000 zł nie otrzymałam żadnej pomocy i do dnia dzisiejszego jak coś się mówi 

to nie ma pieniędzy. Czy mamy w dalszym ciągu Panie Przewodniczący Wysoka Rado 

na branie na Gminę terenów, które później byśmy musieli niestety ale i remontować i 

udostępnić dojazd mieszkańcom do danych działek odświeżać wszystko? To się wiąże z 

całym kosztem z pokryciem nawierzchni dróg i później utrzymaniem. Czy Gmina jest w 

stanie każdą jedną zgłoszoną działkę aby udostępnić drogę?  

Wójt Gminy Raciążek - Szanowna Pani Radna, budżet nasz nie jest z gumy i też nie 

jesteśmy w stanie tutaj wszystkich wniosków które wpływają nam na przekazanie 

odpłatne bądź nieodpłatne nieruchomości, na urządzeniu dróg Gminnych żeby je 

przyjmować i realizować. Takie rzeczy powinny być przynajmniej do projektu budżetu 

wprowadzane jeżeli tutaj wyjdzie z tego projektu że stać nas na takie na takie rzeczy, że 

możemy przejmować od ludzi drogi potem je urządzać to jak najbardziej, ale na chwilę 

obecną mamy też pomimo że też te nieszczęsne drogi są w trakcie realizacji posiadamy 

jeszcze szereg innych dróg gruntowych, które wymagałyby remontów które są teraz na 

naszym stanie. Na chwilę obecną mogę stwierdzić że nie stać nas na przyjmowanie 

kolejnych nieruchomości i urządzanie jeżeli będziemy w takiej sytuacji że będziemy 

mieli wszystkie drogi swoje urządzone i nie będzie do nich żadnych uwag, możemy się 

pokłonić nad tematem przejmowania kolejnych dróg od mieszkańców które prowadzą 

do ich nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy -tak adwocem do tego co powiedział Wójt. Jakieś mam 

rozdwojenie jaźni. Bo wniosek czy projekt uchwały dotyczący przejęcia tej drogi 

przedkładał Wójt i projekt jest inny niż teraz Wójt mówi. To nie tędy droga chyba skoro 
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mówimy, bo mówię jeśli Wójt bo ja rozumiem jakby był wniosek przekazany do 

komisji skarg wniosków i petycji komisja opiniuje przedkłada projekt Wójt przedłożył 

projekt pozytywny i mówi negatywnie, Rozdwojenie, naprawdę rozdwojenie tej 

sytuacji. Jakaś dziwna sytuacja tutaj zaistniała. 

Radna Grażyna Graczyk-  ja mam takie pytanie - czy to są działki czy przy tej drodze są 

działki przeznaczone na sprzedaż? czy pod budownictwo? Czy to jest droga do 

mieszkańca który wnioskuje o nieodpłatne oddanie działki na rzecz gminy Raciążek? 

Myślę też że w pewnych kwestiach musimy być też no może konsekwentni, na ten 

dzień na ten czas nie stać nas na nabywanie czy przejmowanie nieodpłatnie dróg. Tym 

bardziej że było już kilka wniosków gdzie rozpatrywaliśmy negatywnie więc z mojej 

strony ja też uważam że to nie jest teraz czas i nie pora. Nie ma funduszy tak jak Pan 

Wójt powiedział na to żeby konkretne działki przejmować ale moje pytanie stricte jest 

takie Czy to są przy tej drodze działki przeznaczone na budowę? na sprzedaż? czy to 

jest droga wjazdowa do mieszkańca który skierował wniosek do gminy? 

Wójt Gminy Raciążek - z tego co pamiętam wszystkie działki przy tej drodze są już 

zabudowane. Istniejące budynki mieszkalne i nie ma już tam żadnych nie jestem pewny 

na 100%, ale nie ma już tam żadnych działek takich żeby była. tam jest około 6 

budynków mieszkalnych 4 do 6 nie pamiętam bym musiał spojrzeć w mapie 

bo to jest droga gruntowa. 

Radny Sławomir Kosmal - za parę dni dostaniemy z powrotem wnioski które 

będziemy mieli rozpatrzyć.  

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni państwo to w woli jeszcze tak uzupełnienia 

tych informacji, bo u mnie akurat na dyżurze Przewodniczącego przyszli wnioskodawcy 

i woli wyjaśnienia tylko i wyłącznie chciałem powiedzieć że ta droga nie do 

końca jest gotowa bo jest cała pokryta frezowiną asfaltową przynajmniej taką 

informację otrzymałem od właścicieli tej drogi. Na chwilę obecną także w Woli 

wyjaśnienia tylko i wyłącznie żebyście wiedzieli jak to wygląda tak żeby nie było  

tutaj niejasności i nieścisłości między nami wszystkimi czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 

głos? 

Radny Andrzej Sobociński -Odnośnie takich działek właśnie Gmina w ogóle jeżeli 

marzy o przyszłości, o rozwoju to wiadomo że celem Gminy to powinno być właśnie, 

mieszkańcy się budują, płacą podatki od tych nieruchomości i Gmina chcąc 

nie chcąc z biegiem czasu musi urządzić tę drogę jakbym powiedział z całą 

infrastrukturą z oświetleniem z chodnikami. Jeżeli Wójt marzy o rozwoju  

i o przyszłości Gminy to wtedy ja rozumiem nie ma pieniędzy to może powiedzmy 

odsunąć to w czasie nie może robić precedensu tak to kolega mówił jeżeli inni zostali 

odrzuceni teraz wyjątku nie można zrobić, bo po prostu trzeba być konsekwentnym  

w tym działaniu. Chodzi o to, że wygląda pozyskiwanie nowych mieszkańców Gmina 
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wtedy rośnie w siłę, mieszkańców jest ich coraz więcej coraz więcej podatków 

spływa do Gminy. Także nic z tego nie mamy, podatki z tego jakieś tam po prostu 

i to na ten czas gmina nie ma pieniędzy powiedzmy na takie rzeczy no to trzeba to 

zrozumieć po prostu i to przyjąć tak jak jest. Ale z biegiem czasu ten temat za jakiś czas 

za rok czy za dwa czy on tak wróci jak bumerang po prostu taka jest kolej rzeczy. 

Radna Grażyna Graczyk  - tutaj w pełni zgadzam się z ze stanowiskiem Pana 

Radnego Sobocińskiego i może warto by też Panie Wójcie, Pani Skarbnik, radni w 

przyszłości też może zastanowić się czy nie warto by było przeznaczyć jakąś kwotę  

w budżecie właśnie na ewentualne żeby ta kwota była stricte przeznaczona w 

transporcie i łączności. Właśnie na takie rzeczy, na takie sprawy, na takie właśnie 

przejmowanie dróg. 

Radny Sławomir Wypij - zgłaszane przez mieszkańca wnioski do której każdy radny 

orientuje się i będzie jeździł powinno być też takie na przyszłość której urzędu gminy 

pojechał zrobił jakieś zdjęcia tej drogi jak ona w ogóle wygląda. 

Radna Marzena Maniak -z tego co wiem w budżecie Gminy na rok 2023 żeśmy 

ustalili 50 000 tysięcy na remont dróg gruntowych w Gminie. To pytam się szanownych 

Radnych czym to skutkuje? Co można zrobić za 50 000 tysięcy? Pytam się 

Was skoro chcecie przejąć drogi tak jak tu słyszę, a 50 tys zostawiacie na remont dróg 

gruntowych w całej gminie to pytam się gdzie jest reszta pieniędzy i ku czemu to dąży? 

50 tysięcy braknie na odśnieżanie rok czwarty na przełomie to pytam się gdzie są 

pieniądze, a debatujemy tutaj nad drogą czy mamy przejąć czy nie. A 

gdzie są pieniądze na remont dróg?50 lat mieszkam w miejscowości Turzynek nic nie 

zrobiono z moją drogą gminną 380 metrów. Pytam się i wielu innych takich mamy 

mieszkańców, którzy posiadają tej samej długości drogi i się nic nie robi i mieszkańcy 

nie mogą wyjechać z własnych dróg gminnych i się nic nie robi bo nie mamy budżetu 

tak, a teraz mówicie żebyście przejęli żebyście zrobili to tamto, a co zrobiliście po to 

żeby lepiej mieszkańcom było? Wyjazd do pracy dojeżdżam codziennie 70 km, 

dojeżdżam do pracy 380 m drogi gminnej własnym kosztem robię. Pytam się Gminy że 

mam drogę nie przyjezdną nie mamy funduszy. 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze 

głos nie ma chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia 

uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji która została państwu 

przedłużona w materiałach na dzisiejszą sesję. Bardzo proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

12.4. podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w 

miejscowości Podole 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia 
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nieruchomości w miejscowości Podole 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono 

 

data 01 grudnia 2023 r. czas 12:07:44 - 12:08:00 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 3 30 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 6 60 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 10 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp Nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Graczyk Grażyna PRZECIW 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir PRZECIW 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena PRZECIW 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof PRZECIW 
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13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Wypij Sławomir PRZECIW 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Podole nie 

została przyjęta. Za uchwałą głosowało trzech radnych przeciw 6 jedna osoba się 

wstrzymała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

w Gminie Raciążek   (12:08:54 - 12:08:57) 

13.1. wystąpienie Wójta Gminy   (12:08:59 - 12:09:03) 

Wójt Gminy Raciążek - informację zostały Państwu przekazane w materiałach 

na dzisiejszą sesję jeżeli nasuwają się jakieś pytania zapraszam. 

13.2. przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych   (12:09:06 - 12:09:42) 

Radny Mariusz Ćwikliński - w dniu 27 listopada Komisja Oświaty Sportu i Spraw 

Społecznych spotkała się aby zapoznać się z przedłużonymi dokumentami. Komisja po 

zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami pozytywnie czteroma głosami za opinię 

projekt uchwały. 

13.3. dyskusja   (12:09:43 - 12:09:47) 

Przewodniczący Rady Gminy - otwieram dyskusję w procedowanej sprawie. Kto  

z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę chętnych do dyskusji zatem 

zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez 

czytania w wersji która została przedłożona państwu w materiałach na dzisiejszą sesję. 

Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

13.4. podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

w Gminie Raciążek 

Głosowanie podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Raciążek 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 01 grudnia 2023 r. czas 12:09:52 - 12:10:06 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 

głosów 

10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 
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Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy domowej w gminie Raciążek 

została podjęta jednogłośnie. 

14. Wnioski lub oświadczenia.   (12:10:31 - 12:30:10) 

Radny Krzysztof Sadowski - było świątecznie postanowiliśmy zakupić choinkę więc w 

tym świątecznym klimacie wykorzystam że są Państwo Sołtysi, koleżanki które pracują 

w przedszkolu. Wzorem ubiegłych lat w tym roku Ochotnicza Straż Pożarna również 

ubierze wóz strażacki świątecznie i chcieliśmy zachęcić szczególnie maluchów w 

najmłodszych w naszej Gminie do wspólnego kolędowania. Będzie słodki poczęstunek 

w dniu 17 grudnia strażacy od godziny 16 do 16:30 będą czekać na dzieci na placu 

przed remiz, następnie w godzinach 16:50 17:20 w Turzynku na tym prawie placu 

sołeckim, od 17:30 do 18 na placu sołeckim tym Rekreacji w Turznie i od 18:20 do 

18:50 na Podolu przy tym placu Rekreacji. Powrócę do tych nieszczęsnych dróg 

prosiłbym, tak jak wnioskowałem w sprawozdaniu z działalności między sesyjnej żeby 

spróbować zorganizować czy to będzie sesja czy to będzie spotkanie jakby to miało się 

nie nazywać ale powinniśmy się wydaje mi, spotkać z ludźmi którzy nadzorują te prace 

budowlane i samym wykonawcą.  

Radna Grażyna Graczyk -  Panie Radny Sadowski oczywiście zobowiązujemy się że 

przekażemy tą informację do Pani dyrektor i myślę że przez środki komunikatory nasze 

poinformujemy, zaprosimy rodziców w imieniu ochotniczej straży pożarnej. A teraz 

Panie Wójcie chciałabym poruszyć taką sprawę. Zastanawiałam się czy między sesyjnej 

ale myślę że to we wnioskach i w oświadczeniach wczoraj wieczorem miałam okazję 

znaczy z mieszkańcem Podola udać się na tą drogę zjazd w dół ulicą Wysoką po prostu 

przyjechał po mnie i chciał żebym zobaczyła i może powiem o co chodzi - Jest tam 

wiemy wszyscy prawda Pani Sołtys też ta sprawa była poruszana podobno na 

zebraniu sołeckim jest niebezpiecznie bo jest duży spad bardzo niebezpiecznie jest, 

autentycznie wczoraj widziałam szedł człowiek ubrany na ciemno nie było go widać 

po lewej stronie jak się schodzi z naszej strony tą ulicą Wysoką jest jak gdyby takie 

pobocze. Czy można by było zrobić tam coś? uprzątnąć czy w przyszłości może jakiś 

chodnik? nie wiem żeby właśnie więc żeby dzieci przede wszystkim które chodzą do 

szkoły ludzie którzy chodzą też pieszo żeby bezpiecznie mogli zejść tą drogą bo 

zazwyczaj piesi idą tą stroną prawą jak gdyby jest wygodniej tak bo tam są liście, 

chaszcze takie. Też ten mieszkaniec mówił że po prostu samo siejki drzewa akacje i 

inne zakrzaczenia więc można by było to wyciąć uporządkować i zrobić tam naprawdę 

bezpieczną drogę dla osób pieszych. Nie wiem dlaczego to też tak nie było zrobione, 

barierki bo tak jak pani sołtys też mówiła nawet dla samochodów tam jest 

niebezpiecznie i podobno w ubiegłym tygodniu że był wypadek że człowiek tak, że po 

prostu skasował samochód i dla mnie też te drzewa są bo wysiadłam to była godzina 

6:30 wieczorem, a ten mieszkaniec wiedział że jest sesja i po prostu zadzwonił do mnie 

i poprosił żebym się z nim tam udała. Fakt, że te drzewa są tam oznaczone ale naprawdę 

to ,są drzewa które stoją prawie że przy jezdni i na tych łukach i one stwarzają duże 

zagrożenie dla zmotoryzowanych a nie ma też bezpiecznego przejścia dla osób 
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pieszych. To jest pierwsza sprawa pani wójcie druga sprawa światłowodu która już 

wyniknęła na kilku naszych spotkaniach i na sesji. Światłowód w tej części starego 

Raciążka Chodzi mi o tą ulicę zamkową od kościoła nie wiem mieszkaniec jeden 

dowiedział się nie wiem po prostu chcę to też zweryfikować że prawdopodobnie będzie 

światłowód do remizy? Czy będzie doprowadzony czy nie można by było wystąpić do 

operatora prawda czy to są jakieś programy żeby ci ludzie też mogli korzystać z 

światłowodu? tam jest kilka w zasadzie ta część tam jest trochę mieszkańców i Ci ludzie 

są troszkę pokrzywdzeni. Panie Wójcie więc proszę też to zweryfikować. Jeszcze 

chciałabym zapytać to też Panie Wójcie sprawa tego placu za kościołem. Ja już też 

kiedyś pytałam jaki jest stan tego placu? Bo to jest plac gminny prawda? to jest w 

zasadzie i tam stoi taka buda ? Nie wiem czy to ta buda czy to jest czyjaś czy to jest 

Gminna i też jak kiedyś będziemy się starać, wniosek o prawa miejskie czy nie można 

by tam było w przyszłości urządzić właśnie takiego ryneczku? Proszę mi powiedzieć 

jaki jest status prawny tego placu bo to jest gminny? Tak Panie Wójcie a ta buda która 

tam stoi dawny sklep? Czy to jest właściciel nie wiem czy nadal jest 

dzierżawca jak to wygląda. 

Przewodniczący Rady Gminy - Po pierwsze jesteśmy we wnioskach i oświadczeniach 

tu nie ma dyskusji ale było zgłoszone oświadczenie właśnie żeby to uregulować, proszę 

o odpowiedź pisemną Panie Wójcie, ale zanim przekażę jeszcze głos kolejnym osobom 

które chcą złożyć tu oświadczenia bądź wnioski Pan Wójt w informacji międzysesyjnej 

zadeklarował że odpowie nam na dzisiejszej sesji tutaj w kwestii monitoringu  

i w kwestii zimowego utrzymania dróg, a mianowicie operatorów do odśnieżania kto 

jak tutaj gdzie i kontaktu i udostępniania kontaktu właśnie do tych operatorów.  Czy te 

osoby która zarządza akcją odśnieżania tutaj na terenie gminy Raciążek. Bardzo proszę 

Panie Wójcie o informację tutaj to jedyny moment gdzie będziemy taką jak gdyby nie 

będzie już dyskusji.  

Wójt Gminy Raciążek - tutaj mam pismo Pana Kierownika Buchalskiego z dnia 23 

października 2023 roku, które zostało rozesłane do sołtysów i w wyniku zapytania 

ofertowego wyłonione zostały. Teren Gminy podzielony jest na cztery regiony pierwszy 

region obejmuje Sołectwo Siarzewo, Raciążek Aleja 700-lecia, drugi rejon obejmuje 

Sołectwo Raciążek, trzeci rejon obejmuje Sołectwo Podzamcze, Niestuszewo, 

Dąbrówka a czwarty rejon obejmuje Sołectwo Dąbrówka Turzynek, Turzno i tak w 

wyniku zapytania wyłonieni zostali następujący wykonawcy pełniący usługę 

odśnieżania. Pierwszy rejon to jest firma winbud Tadeusz Winnicki oraz siłę urzędu 

gminy. Drugi rejon to jest siły urzędu gminny z wykorzystaniem naszych sprzętów, 

trzeci region PHU Dariusz Rokicki natomiast czwarty rejon Patryk Liszkowski 

i tutaj ponadto wzorem lat ubiegłych zgłoszenia oraz usługi w zakresie przyjmowane są 

pod numerem telefonów i są podane numery telefonów gminne stacjonarne oraz są dwie 

komórki. Nadmieniam że plan zimowego utrzymania dróg w sezonie 2023-2024 

w formie zarządzenia opublikowane jest na stronie BIPu Urzędu Gminy w Raciążku, a 

propo odśnieżania odnośnie kamer-tutaj się Pan Smoliński dowiedział, że już te kamery 

działają normalnie. Dwie jeszcze kwestia jest podłączenia do zasilania. 
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Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo nie dyskutujemy słuchamy 

oświadczeń zaraz po kolei. Każdy będzie mógł się wypowiedzieć. 

Pan Marek Smoliński właśnie rozmawiałem na świeżo z naszym sołtysem Raciążka 

Panem Łukaszem i  powiedział mi,  że dwie kamery już działają. Jedna kamera 

kierowana jest na ulicę Szkolną, druga na boisko i te dwie kamery już działają 

natomiast dwie kamery, które znajdują się na Skwerze jest tam 

właśnie problem wykonawcy techniczny właśnie z zasileniem i obiecał że to krótkim 

czasie ten problem się rozwiąże. 

Radna Marzena Mania -Ale ja mam takie sprawy organizacyjne czy można w tym 

punkcie. Czy można to na zasadzie oświadczenia. Jak wiemy był pierwszy listopad. 

Bardzo mi przykro że konkretnie właśnie pytanie Mam do Pana Wójta - Czy gmina 

posiada jakieś pieniążki, środki z których można między innymi wiemy - że odeszła od 

nas Pani Wójt i z przykrością chcę powiedzieć jestem drugi raz byłam na wszystkich 

Świętych 1 listopada i gmina czyli inaczej powiat Aleksandrów Kujawski pamiętamy 

jest już widać lampka powiązana wstążką białą z czarnymi napisami pamiętamy  

a Gmina Raciążek jak pamięta? Pytam się Panie Wójcie jak to się odbywa Panie Wójcie 

przykro było mi bardzo byłoby mi bardzo Było mi bardzo przykro kolejny rok drugi rok 

nic nie stać Gminy na jednego kwiatka w doniczce i też albo lampkę i też owinąć 

wstęgą białą i też napisać Gmina Raciążek też pamięta przykro, przykro mi mówić i 

przykro jak widziałam to naprawdę bo każdego z nas ta chwila czeka każdego 

z nas nie ma takiego czegoś że nie każdego dotknie z nas. Następna sprawa 

z tego co wiem nie byłam na tej uroczystości która była spotkanie Radnych byli 

proszeni między innymi ja nie mogłam być. Bardzo ubolewam nad tym ale niestety 

nie mogłam być ale doszły mnie drogą pantoflową takie słuchy że nie wszyscy byli 

zaproszeni i co niektórzy są pracownikami Gminy i nie zostali zaproszeni bardzo mi też 

przykro że jest podział w tej gminie lepsi gorsi. Bardzo nieładnie. Następna sprawa 

bardzo tutaj chcę powiedzieć o radnym Panu Sadowskim jednak demontował bramy i 

wiedział ,gdzie te pieniążki ulokować i wydać, a dlaczego jak grzejniki były ze szkoły 

zdjęte Dlaczego nie można było tych spraw zrobić i sprzedać te grzejniki i coś 

zakupić? Też mi bardzo przykro że tak Pan Wójt niestety mienie gminne na lewo i 

prawo jest rozdawane. Dziękuję bardzo to wszystko. 

Radny Andrzej Sobociński -Koncert Życzeń nieprawidłowości był tak to nazwał ten 

punkt bo to jest nie tych nieprawidłowości jest bardzo dużo. No ja nadal o tej bibliotece 

będę mówił bo znaczy no to Wójt rządzi ale mi się nie podoba to i no to co słyszę. 

Prosiłbym wszystkich żeby ktokolwiek to z Raciążka wie o jakieś działce blisko tutaj 

środka centrum jest do sprzedaży żeby dał zmienić tą lokalizację póki jeszcze jest czas 

nie brudź dalej w ten temat i to będzie taki bubel po prostu zrobiony tak jak 

powiedziałem. Niektóre rzeczy się robi źle to jest organizacja biblioteka nie jest 

najważniejszym centrum. Jak to się mówi które musi być na pierwszym miejscu między 

kościołem a urzędem Gminy to każdy by chciał tam powiedzmy coś postawić i coś 

takiego mieć. Niech się Pan Wójt zastanowi nad tym poważnie. To jest moje 

oświadczenie bo zrobi coś źle to i zostanie to na lata i później ludzie będą to 
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palcami wytykać bo dopiero zaczną wytykać wtedy jak już to powstanie bo wcześniej to 

nikt się na tym nie pochyli tylko dopiero jak przyjedzie do kościoła i spojrzy sobie czy 

w ogóle jak przyjedzie. Tak i zobaczy że te stoi jakiś obiekt przed urzędem Gminy 

jeszcze na tym na cmentarzu przy Kościelnym. Druga sprawa skwerek za kościołem 

tam jarmark czy nie jarmark czyli do kupienia coś do góry stać sobie gdzieś na 

chodniku, czy tam powiedzmy ryneczek. Czy jakby to nazwał. Proszę się pochylić nad 

toaletą dla Urzędu tu całej miejscowości Gminy Raciążek do wszystkich taką publiczną 

małą jakąś funkcjonalną bo to jest temat prawie, że znaczy pierwszy wałkowany 

latami tak samo ale jeżeli na tym skwerku można to zrobić bo już tam były takie 

zamysły że można tam zrobić i tam jest blisko odprowadzenie tych ścieków, kanalizacji 

i tak dalej i można by to na ten cel wykorzystać. Ale to jest według mnie sprawa 

priorytetowa znaczy takie właśnie takie toaleta takie miejsce i tak wcześniej czy później 

musi się znaleźć w Gminie. Proszę Panie Wójcie szukać działki na te bibliotekę 

jeżeli jest możliwość to zmienić te lokalizację bo to jest taki bubel po prostu. Według 

mnie to jest moja opinia. Ale tu większość Radnych nie mówię że wszyscy ale 

wiem kto z Radnych jest przeciwny temu i Pan po prostu brnie w coś co nie służy to 

mieszkańcom i wizerunkowi tutaj całemu Raciążku i Gminy nie tylko bo może przy 

kościele tak samo to nie pasuje bo konserwator, bo to jest mówię dawny cmentarz i tak 

dalej nie wiem czy warto budować na cmentarzu jakieś obiekt to ja bym się nad tym 

bardzo grubo zastanowił. 

Radny Sławomir Wypij- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałem takie 

oświadczenie to było, że w dniu 5 grudnia we wtorek o godzinie 11.00 odbędzie się 

wyjazdowa komisja rolnictwa i celem oceny stanu drogi utrzymania. Proszę sołtysów 

o zgłaszanie do biura rady uwag lub miejsc na, które komisja ma zwrócić szczególną 

uwagę.  

Radny Sławomir Kosmal- ja bym chciał poruszyć temat drogi ulicy Zamkowej, nie w 

kontekście kostki czy chodnika bo tutaj trzymam Wójta za słowo że to będzie zrobione 

ale tam ostatnio kładzione były, kładziona rura gazowa i wyjęty jeden z tych nowych 

krawężników i kilka kostek tych granitowych i to tak rzucone na bok 

i chodzi o to żeby tu coś z tym zrobić albo to gdzieś może nie wiem schować albo 

już uporządkować. No bo to lada moment może po prostu a potem zostanie zalany 

betonem i to będzie już w nijak wyglądać.   

Radny Grzegorz Rewers - chciałbym podziękować Panu Wójtowi oraz panu 

Buchalskiemu i całej ekipie zajmującym się odśnieżaniem za utrzymanie drogi  

z Raciążka na Podole. Jest ona odśnieżona, czysta także dziękuję bardzo. 

Radny Andrzej Sobociński- ja tutaj do Wójta zgłaszałem odnośnie psa na tym na 

Podzamczu spytać bo jest okazja czy coś w tej sprawie będzie radził czy coś zrobił bo 

ten pies znowu biega w nocy i był u mnie na podwórku i po prostu psa zaczął gryźć. 

Dobrze że byłem na podwórzu i po prostu tego psa odratowałem bo to malutki piesek , 

jest taki może 10 miesięcy. Mój pies po prostu został a ten pies tamten to zagryzł te 

cztery psy to nie może tak być. Miał być trzymany gdzieś tam w boksie bo ja 

go widziałem osobiście nie tylko przed moją posesją u mnie koło domu tego właściciela 
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ostatniego psa. Czy coś w tej sprawie się zrobi bo naprawdę to mnie po prostu. 

Denerwuje mnie brak sił coś z tym trzeba zrobić, rozwiązać tę sprawę. Nie musi Pan tu 

odpowiadać. Tak tylko chociaż mi powiedzieć czy Pan coś z tym zrobi o to mi chodzi. 

Prosiłbym o odpowiedź 

Radny Sławomir Wypij - jeszcze takie zapytanie właśnie tak jak tutaj Pan Andrzej 

przypomniał mi chodzi o nas na Dąbrówce czy bo było taka rozmowa że Pan się 

skontaktuje z Wójtem Kosikiem Gminy Waganiec i są teraz dwa psy nie teraz już są 

dwa plus trzy młode takie duże czarne i biegają cały czas w koło tutaj okolicy. 

Wszystkie zwierzęta już się wyprowadziły od nas bo co jest żywe to zagryzą i to są 

duże psy bo to nie są małe psy duże i czy żeby mógł Pan się skontaktować z tym 

Kosikiem czy coś w tej sprawie mają zamiar zrobić bo te pies biegając praktycznie cały 

czas luzem nie tylko że one są na tyle mądre że jeżeli samochód czy coś to uciekają z 

powrotem ale jak tak mieszka ktoś obserwuje to widać te psy są to że psy to nie jest taki 

malutki, że to jest ten tylko w grupie to też może być na przyszłość żeby będą 

niebezpieczne nawet dla mieszkańców. 

Radny Krzysztof Sadowski - tak w temacie zwierząt za chwilę skończy nam się 

umowa i będziemy musieli podpisać umowę ze schroniskiem. Ten 

odłów zwierząt przez schronisko z którym współpracujemy może być też mało 

skuteczny przez to, że jest daleko tak zanim schronisko dostanie sygnał pracownicy 

dojadą tutaj z wieżą może się naprawdę przemieścić zupełnie inny koniec Gminy albo 

do sąsiedniej. Kończy się ta umowa taka prośba apel żeby rozpocząć już tutaj 

poszukiwania nowej firmy współpracującej. Może uda się jakoś operatora tutaj 

pozyskać do współpracy bliżej. 

Pan Radny Grzegorz Rewers - ja chciałem się jeszcze zapytać odnośnie przetargu na 

wywóz śmieci. Czy jest, będzie czy jakiejś firmy się zgłosiły? 

Wójt Gminy - jest przetarg. Został ogłoszony, został wyłoniony wykonawca. 

Wykonawcą jest firma Ecoskład.  

Przewodniczący Rady gminy - Panie Radny można podejść do urzędu Wójt może 

złożyć informacje, a w jakim temacie będzie udzielał tej informacji czy oświadczenia 

będzie składał. Ja na to nie mam wpływu mówię tutaj nie dyskutujemy nad tym tak 

temat psów był poruszany i na zebraniach sołeckich i wielokrotnie w kilku sołectwach i 

na pewno tutaj fajnie by było żeby Wójt jakąś informację nam przedstawił w tym 

zakresie. Na chwilę obecną widać nie ma nic nam do przekazania. Szanowni państwo 

nie dyskutujemy. Szanowny Panie Radny istnieje taki instrument jak interpelacja którą 

można złożyć i w formie pisemnej i w formie ustnej i powinien Wójt na nią,  musi Wójt 

na nią odpowiedzieć to nie jest to że ten tylko musi ale Szanowni państwo jesteśmy w 

punkcie oświadczenia i komunikaty.  

Sołtys Sołectwa Podole Joanna Świtalska - odnośnie chodnika na Podole jest on bardzo 

potrzebny i w funduszu na bieżący rok były zabezpieczone pieniądze na ten chodnik 

i radni podjęli decyzję że z tych jeżeli dobrze zrozumiałam że z tego funduszu pieniądze 
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zostały zabrane na zapłacenie za śmieci więc na poprzedniej sesji bądź dwie sesje temu 

to z tego funduszu z którego zabrano na śmieci miał być zrobiony chodnik na Podole no 

o którym też dziś Pani mówiła że jest potrzebne, to miało być w realizacji w roku 2023 

ale pieniądze zostały zabrane. 

Przewodniczący Rady Gminy -tutaj w Woli wyjaśnienia tak jak najbardziej zresztą to 

też był temat zebrania sołeckiego i na zebraniu sołeckim był poruszony temat chodnika 

i tutaj były pieniążki na ten cel przeznaczone zresztą ja się pytałem na ten pieniążki 

część tych pieniążków została i są na tym cel przeznaczone. Pytanie chyba czy 

informacja na jakim etapie jest realizacja tego zadania to najbardziej nas powinno 

interesować bo pieniążki na ten cel w budżecie są. My nie przesunęliśmy całej 

kwoty 200 tysięcy dlatego tutaj w imieniu wszystkich radnych chciałem to 

zdemontować nie przesunęliśmy.  

To zadanie Pana wójta i poprosiłbym w formie pisemnej odpowiedź na jakim etapie jest 

budowa chodnika w miejscowości Podole? I jaki jest termin realizacji tych prac a drugie 

zagadnienie to temat światłowodu tak na ulicy Zamkowej niestety są w projekcie 

wpisane tylko dwa adresy Zamkowa jak dobrze pamiętam to jest urząd to jest budynek 

straży i 47 czy coś koło tego nie wiem dlaczego z tej ulicy tylko te dwa adresy ale 

sieć tak sieć światłowodu jest budowana odgórnie głównie biegnie to po słupach 

energetycznych w miejscach gdzie nie ma zgody energetyki buduje się do ziemi. Nie 

wiem dlaczego tam na Zamkowej jest to tak wybiórczo te adresy to są dopiero etapy 

projektowe, ruszy to gdy będą już Ci wykonawcy wyłonieni z reguły można dopisywać 

dodatkowe adresy więc liczę na to że da się te domy tam dołożyć, ale poza ulicą 

Zamkową to naprawdę większość naszej gminy będzie już miała dostęp do 

światłowodu. Wydrukowałam wszystkie dostępne adresy Dąbrówka Niestuszewo 

Podzamcze Turzno Turzynek właściwie całe Podole. Jakby ktoś potrzebował 

to mam to wydrukowane można sobie zerknąć w tą listę adresową to podkreślam że 

oczekuję informacji na piśmie. Jak wyglądają praca odnośnie chodnika na Podole. 

Radna Grażyna Graczyk- Czy ja mogę w zasadzie to do Pana Wójta do Pani Sołtys tak 

jak rozumie monitorować odnośnie światłowodu będzie ma gmina i to mieszkańcy mają 

do Gminy ewentualnie chęć Czy osoby prywatne do przedstawiciela.  

Pan Mirosław Siedlecki mieszkaniec Podola -  rok temu prawie składaliśmy to razem z 

żoną, skargę na działanie Wójta odnośnie drogi. Pan Radny jeździ naszą drogą wie jak 

ta droga wygląda. Na komisji Pan Wójt zobowiązał się że droga zostanie naprawiona. 

Nic się nie stało w tym zakresie teraz jest realizacja budowy dróg. 13 czerwca 2022 

roku Gmina otrzymała promesę to jest prawie półtora roku temu ostatnio tydzień temu 

firma działająca tu przejechała się znowu lemieszem. Ta droga jak była zła tak jest 

jeszcze gorzej i pytanie czy mieszkańcy sami mają tą drogę naprawić? Może za chwilę 

nie będzie można tam dojechać do posesji ja już nie wspomnę o tym, że żona jeździ na 

wózku nie ma możliwości żeby tam na wózku przejechała. Tu mówiliście Państwo o 

tym, zerwać umowę, kary i tak dalej. W tej Gminie nie dba się o interes gminy. W 2021 

roku firma która miała opracować program ochrony środowiska zerwała umowę. Pani 
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skarbnik czy odzyskano pieniądze które skargą się należały – nie. Inwestycje są 

kończone z opóźnieniem odzyskuje się kary? – Nie, więc jakby tutaj czy zerwaniu 

umowy na budowę dróg na coś liczyć jeszcze gmina dopłaci. Nie ma zabezpieczenia 

umowa którą Gmina podpisuje, nie ma zabezpieczenie interesu Gminy. No 

przykładowo inwestycja w szkole warta 900 tysięcy, a jaka suma została zabezpieczona 

na gwarancję? 15 000,00 tys. firma upada za 15 tysięcy gwarancji również, tak 

zabezpieczane są interesy gminy w umowa, gdzie jest radca Czy radca nie przegląda 

tych umów? Powinien przejrzeć te umowy - Ale ja się nie dziwię bo jak radca w 2020 

roku w czerwcu jak inne Gminy podpisują chociaż wbrew prawu, Wojewoda nie 

interweniuje to my też możemy podpisać. Mamy efekt tego co się w tej chwili dzieje. 

Myślę, że Pan Wójt dotrzyma słowa i ta droga zostanie Panie Wójcie szybko 

doprowadzona do ładu naprawdę nie możemy tam dojechać za chwilę nie do posesji 

swoich. 

15. Informacje i komunikaty.   (12:30:12 - 12:44:20) 

16. Zamknięcie obrad LVI Sesji Rady Gminy.   (12:44:23 - 12:45:20) 

W związku z wyczerpaniem porządku dzisiejszej sesji Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął LVI Sesję Rady Gminy Raciążek kadencji 2018-2023. Poprosił  

o odśpiewanie zwrotki Hymnu. Odśpiewano zwrotkę Hymnu. Na tym obrady 

zakończono o godzinie 12:45. 
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	LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU
	PORZĄDEK OBRAD
	1. Otwarcie obrad LVI Sesji Rady Gminy.   (09:08:08 - 09:09:08)
	Godzina rozpoczęcia obrad – 9:08. Lista obecności wg załącznika do protokołu. Obradom Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Pan Mariusz Zakrzewski. Otworzył obrady LVI Sesji Rady Gminy Raciążek kadencji 2018-2023. Następnie Radni odśpiewali zwrotk...
	2. Stwierdzenie quorum.   (09:09:21 - 09:10:01)
	Przewodnczący Rady Gminy powiedział - zgodnie z artykułem 20 ustęp  1ustawy o samorządzie gminnym oraz paragraf 9 pkt 1 Statutu Gminy Raciążek zwołałem LVI Sesję VIII kadencji Rady Gminy Raciążek. Aktualny skład Rady Gminy Raciążek wynosi 15 radnych n...
	3. Przyjęcie porządku obrad.   (09:10:02 - 09:12:52)
	3.1. wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Turzynek
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Przewodniczący Rady Gminy Raciążek - W związku z tym że dotarł do nas kolejny Radny i jeszcze się nie udało zalogować, a chciałbym już dalej kontynuować czy Pani Radna wyraża zgodę na zmianę porządku obrad poprzez zdjęcie punktu 13?
	Radna Ewelina Lewandowska – tak, wyrażam zgodę.
	Przewodniczący Rady Gminy – proszę przyjąć do protokołu. 11 głosów za zmianą porządku obrad dzisiejszej sesji. Szanowni Państwo w związku z tym, że zmieniliśmy porządek dzisiejszej sesji pozwolę sobie odczytać go w całości i będziemy po raz kolejny pr...
	Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl
	3.2. głosowanie porządku obrad
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	4. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji Rady Gminy   (09:18:08 - 09:18:27)
	Przewodniczący Rady Gminy – protokół jest odzwierciedleniem nagrania audiowizualnego odbytej Sesji. Został Państwu przekazany na skrzynki email. Czy mają Państwo uwagi do protokołu lub propozycje? Proponuje przyjąć protokół bez czytania  i proponuje p...
	4.1. głosowanie protokołu z ostatniej sesji
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności    (09:19:22 - 09:19:35)
	Przewodniczący Rady Gminy - Panie Wójcie zanim oddam Panu głos wszyscy jesteśmy zszokowani bo do dnia dzisiejszego czy to jakiś nowy standard na stronie nie mamy informacji w formie pisemnej, nie została nam przekazana. Bardzo proszę teraz przedstawić...
	5.1. wystąpienie Wójta Gminy   (09:19:37 - 09:22:01)
	Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski - poprzednia sesja i ta sesja to był dość krótki okres czasu. Nie wydarzyło się nic akurat do tego momentu w którym miałbym sporządzić informacje pisemną. Nie wiem czy wspominać powinienem o dniu 11 listopada to...
	Radny Andrzej Sobociński wszedł na salę obrad.
	5.2. dyskusja   (09:22:04 - 10:44:05)
	Radna Marzena Mania - pytanie do Pana Wójta odnośnie tych nieszczęsnych dróg – jak  sprawa się dalej toczy i faktycznie pytam tylko o Turzynek, dlatego że tu są Radni  z innych miejscowości i mam nadzieję, że się zapytają. Jak to będzie wyglądało do k...
	Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski -  z tego co wiem ekipa przyjechała. Ma dołożyć jeszcze 5 cm podbudowy i jeżeli będzie to odebrane przez Inspektora bo właśnie tutaj inspektor zarzucił, że trzeba jeszcze podbudowe zwiększyć o 5 cm masa asfaltow...
	Radna Marzena Mania – Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado zaproszeni goście -  jestem po rozmowie telefonicznej, stałym kontaktem z inspektorem nadzoru dróg w Gdańsku i powiedział że nie 5 cm tylko na nasypka ma być wykonana w ilości 10 cm...
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo to może w woli uzupełnienia tego pytania -Panie Wójcie - chcielibyśmy się zapytać w którym miejscu teraz są wykonywane prace drogowe? Bo przemieszczam się po Gminie Raciążek i naprawdę tych budowlańców, tyc...
	Wójt Gminy Raciążek -  z tego co wiem - też nie śledzę ich codziennie, nie jeżdżę, nie obserwuje ale z tego co  mam wiedzę to  tutaj roboty teraz wykonywane są  w miejscowości Turzynek. A tutaj z tego co zostało to tak - asfalt ma być robiony czyli as...
	Radna Marzena Mania – Szanowny Panie Przewodniczący ja naprawdę tu złośliwie nie pytam Pana Wójta, Panie Wójcie tylko widzę  jakie jest podejście firmy do inwestycji to są po prostu kpiny. Ja uważam, że Pan inwestor robi kpiny z Gminy, z Wójta i ze ws...
	Radny Krzysztof Sadowski -  w temacie dróg to część dróg mamy w technologii asfaltowej więc tam chyba nie do końca był przemyślany cały ten harmonogram, bo jeżeli robimy w październiku w listopadzie podkład pod drogę tutaj w technologii natrysku to mo...
	Wójt Gminy Raciążek – 9 edycja jeszcze nie została rozstrzygnięta i cały czas mamy wniosek w rozpoznaniu - ogłoszona to znaczy nie rozstrzygnięcie czyli wstępne promesy jeszcze nie zostały dzielone, czyli wniosek cały czas w rozpatrywaniu powiedzmy. W...
	Przewodniczący Rady Gminy - Dziękuję bardzo traktujemy to na chwilę obecną jako informację, która została nam przedstawiona, bo to w ogóle jeśli ma nastąpić zbycie mienia to w innym trybie, ale po prostu jako informację. W woli uzupełnienia pytania kt...
	Wójt Gminy Raciążek - promesy otrzymaliśmy 12 października 2023r. ważność promesy to 9 miesięcy. Co do gospodarki wodno-kanalizacyjnej przewdłożyłem Państwu tą promesę też z nadzieją że tutaj wspólnie coś zostanie wypracowane wspólne pomysły zostaną p...
	Wójt Gminy - tak jak rozmawialiśmy tutaj chcemy to zrobić w formule zrobimy program funkcjonalno użytkowy, który będzie podstawą do ogłoszenia przetargów formują zaprojektuj wybuduj ponieważ nie ma tam żadnych takich budowlanych rzeczy nie ma. Wszystk...
	Radna Grażyna Graczyk - Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado. Pan Przewodniczący uprzedził mnie już wcześniej z tym pytaniem o promesę i z tego co widzę -czy my zdążymy z tymi drogami które mamy w harmonogrami...
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowna Pani Radna. Co do wody - ostatnie badania mieliśmy taki duży monitoring przeglądowy, który jesteśmy zoblikowani wykonywać i ogólna liczba mikroorganizmu poprawiła się. Wynik był 68 mikroorganizmów gdzie tutaj powiedzmy n...
	Radna Grażyna Graczyk -  ja nie mogę też wypowiadać się za wszystkich mieszkańców ulicy Glinek więc myślę że ulicy Glinki, że jeżeli miałaby być ta droga zrobiona w takiej technologii Więc ona byłaby też dostosowana do pojazdów różnych? Prawda? Bo tam...
	Radny Mariusz Ćwikliński – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. Większość pytań które chciałem zadać dotyczących dróg zadała już pani Mania ale muszę zadać pytanie Panu Wójtowi. Pytanie na które nie potrafię odpowiedzieć ani mieszkańc...
	Wójt Gminy Raciążek - miałem przyjemność być, przyjemność/nieprzyjemność. Byłem na odbiorze tej podbudowy w miejscowości Siarzewo i też była mowa, to było pod koniec października, była mowa odnośnie tych natrysków i sam Inspektor stwierdził że warunki...
	Radny Mariusz Ćwikliński – Panie Wójcie to jakiś absurd, bo było prawie 3 tygodnie przepięknej, słonecznej pogody. Temperatura była 12-14 nawet 17 stopni i mówienie  o tym że warunki atmosferyczne nie pozwoliły na to to nie wiem to jakieś nieporozumie...
	Wójt Gminy Raciążek - znawcą nie jestem, takie informacje miałem od Inspektora, że po prostu nie dopuści do kładzenia tych natrysków i tyle.
	Radna Agnieszka Niedźwiecka - Panie Wójcie umowa jaką zawarliście na wykonanie dróg z wykonawcą jest określona na pewien okres czasu. Ten czas nam się kurczy. Chciałabym się dowiedzieć jak Pan wyobraża sobie wykonanie tych wszystkich dróg, które miały...
	Przewodniczący Rady Gminy - bardzo proszę Panie Wójcie-  jakie kroki Pan poczynił w tym zakresie żeby zmobilizować firmę do tego żeby właśnie zaczęła działać?
	Radna Agnieszka Niedźwiedzka – jakie konsekwencje Pan od nich wyciągnie jeżeli nie wykonają jakiejkolwiek drogi?
	Wójt Gminy Raciążek - wraz z Inspektorem piszemy pisma do wykonawców. Mamy zabezpieczenia w postaci kary umownych. Jeżeli nie będzie, nie będą roboty wykonane to będzie można obciążyć karami umownymi a czas trwania promesy bo też poruszyłem ten ten pr...
	Radna Agnieszka Niedźwiedzka – w tej chwili ten harmonogram, który Państwo przedstawiliście jest nieaktualny. W tej chwili powinna już być robiona ulica Przedmiejska, gdzie już kilka ulic powinno dróg być oddanych do użytku.
	Przewodniczący Rady Gminy – Szanowni Państwo, zanim przekaże głos kolejnym Radnym, którzy chcą zabrać głos w dyskusji pytanie mam do Wójta – dobrze zrezygnujemy z tej firmy z którą mamy na chwilę obecną zawartą umowę  w rzeczywistości to dwie firmy bo...
	Wójt Gminy Raciążek - tak jak mówiłem przed chwilą, promesa termin obowiązywania promesy jest do 2025 roku do końca grudnia. Czyli do końca lutego i do tego momentu powinno być wszystko zrealizowane.
	Rradna Ewelina Lewandowska - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado ja mam takie pytanie odnośnie jeszcze tego harmonogramu bo większość z radnych to nurtowało cały czas ten temat i tu prosiliśmy o ten harmonogram. Jak harmonogram jest stworz...
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo, ja proponuję, że na kolejną sesję zaprosimy wykonawcę niech tutaj troszkę poodpowiada na pytania. Nie wiem jakie, co tam wykonawca ma w głowie.
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowny Panie Wójcie może doprecyzowując to pytanie Radnej Eweliny Lewandowskiej bo ona się zapytała kto stworzył. Na pewno  w mojej ocenie i chyba ocenie wszystkich to było to koordynowane razem z Urzędem Gminy i tak ale ...
	Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski - odnośnie środków żadne pieniążki nie zostało przelane ponieważ zgodnie z regulaminem Polskiego Ładu tych dróg płatności podzielone są na 20 30 50%. Czyli 20% prac powinno być wykonane odebrane przez inspektora...
	Przewodnioczący Rady Gminy – Szanowni Państwo na prośbę Wójta Pan Mecenas.
	Radca Prawny Przemysław Ziemecki - tylko w odniesieniu do słów Pana Wójta jeżeli  istotnie tak tutaj taka będzie decyzja Pana Wójta, Pan Wójt to zleci to ja dokonam weryfikacji. Ustalimy/poprosimy osoby kompetentne w tym zakresie jaki jest faktyczny s...
	Radna Marzena Mania - ponownie odnośnie dróg 3 miesiące temu na sesji i w pokoju  u Pana, Panie Wójcie prosiłam ze łzami w oczach żeby odstąpił Pan od umowy z tym Panem którym Pan podpisał umowę na wykonanie dróg w gminie Raciążek. Jednak nie dokonał...
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowna Pani Radna termin umowy to jest tak faktycznie do września 2024 roku, a promesa z firmą znaczy z dwoma firmami bo to są dwie firmy a promesa ważna jest do lutego 2025 roku, pół roku dodatkowo jeszcze jest termin ważności...
	Radny Sławomir Wypij – tak debatujemy cały czas nad tymi drogami. Harmonogram, kary nie kary. Ja tu widzę proste rozwiązane. Wójt powinien się skonfronotować z tym Panem, który wykonuje I postawić mu warynki konkretne np. Tak jak Pan teraz mówi, że dz...
	Radny Andrzej Sobociński – raz pieniądze oddane, drugi raz pieniądze od września ma być skończone, promesa się kończy luty 2025. To jest nieudolne rządzenie dla mnie, to jest porażka. Pan się nie nadajesz na Wójta, nie mam do Pana żadnych przeciwności...
	Zastępca Wójta Gminy Pan Michał Suchomski – nie życzę sobie tego.
	Przewodniczący Rady Gminy - tutaj uczulam Państwa Radnych o dobieranie odpowiednich słów przy wypowiedziach.
	Radny Krzysztof Sadowski -w mojej ocenie relacje tutaj jeżeli chodzi o Gminę w stosunku do tego wykonawcy są takie już mocno naiwne bo naprawdę śmię wątpić że jakikolwiek odcinek drogi ta firma wykona. To że nie trzymamy się harmonogramu to jest jedno...
	Przewodniczący Rady Gminy – rozumiem, że to jest złożona interpelacja w formie ustnej Pana żeby Wójt udzielił odpowiedzi tutaj konkretnej i przedstawił? Zesztą Szanowni Państwo to jest też prosta odpowiedź bo to co jest budowa i modernizacja dróg jeśl...
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo Radni, Panie Przewodniczący tutaj patrzymy zimowy plan Utrzymania Dróg zamieszczony został w bip-ie zaraz zerkniemy. Tutaj powiadomieni zostali także sołtysi odnośnie firm które zostały wyłonione celem odśnieżani...
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowny Panie Wójcie bo nie wiem czy kontynuować swoją wypowiedź czy nie? No to skoro nie ma jakichś namiarów na ten to bardzo proszę przynajmniej sołtysom czy te namiary przekazać, upublicznić żeby ludzie mieli możliwość ...
	Wójt Gminy Raciążek - wyłonione zostały na podstawie zapytania ofertowego firmy co mamy umowy podpisane. Panie Przewodniczący jeżeli Pan pozwoli to udzielę Panu tej odpowiedzi po przerwie. Musiałbym po prostu zasięgnąć informacji. Wiem, że sołtysom zo...
	Przewodniczący Rady Gminy- Szanowny Panie Wójcie tu jest pytanie które już było wywołane dotyczące monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Raciążek. Wszędzie realizując fundusz sołecki dotyczący sołectwa gminy Raciążek w planie tego funduszu jest posta...
	Wójt Gminy Raciążek - Co do monitoringu tak jak tutaj do odpowiedzi Pani Graczyk to po przerwie tutaj Pan Inspektor Smoliński się zorientuje i zostanie udzielona odpowiedź. A odnośnie tego pomnika szkoda że Pan Radny Sadowski wyszedł bo tutaj wnioskod...
	Przewodniczący Rady Gminy - chociaż jedno mnie to zastanawia bo oni, że jest wnioskodawcą no ale no wniosek został przedłożony i to Wójt realizuje i powinien wiedzieć gdzie co i chcę to zamontować.
	Wojt Gminy Raciążek - tak ale też  zobowiązał się do tego, że tutaj popilotuje tą sprawę na sesji LIV na której Pana akurat nie było, ale był zastępca i nie był w stanie mi odpowiedzieć tutaj udzielić nam wszystkim odpowiedzi dotyczącej stacji uzdatni...
	Przewodniczący Rady Gminy - jeszcze jedno pytanie które w rzeczywistości przyszło na Biuro Rady ale zostało skierowane do tutaj do jednego z radnych Gminy Raciążek, ale też chciałbym żeby wybrzmiało tutaj na Sesję i taka informacja. Kto w Gminie spraw...
	Wójt Gminy Raciążek - generalnie zainfrastrukturę techniczną kierownik Referatu Infrastruktury ale też i pracownicy odbierają telefony. Nie wiem akurat może wtedy -chodzi o tą awarię na Paśnikach? Tak? Nie wiem tam jakieś z okoliczności zaszły że nie ...
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo może bo ja bardzo długo tak odsuwam w czasie Panią Sołtys to bardzo proszę najpierw Pani Radna Grażyna Graczyk później Pan Radny Mariusz Ćwikliński i Pan Andrzej Sobociński.
	Radna Grażyna Graczyk - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado  a dvocem tutaj wypowiedzi Pana Przewodniczącego na temat budowy właśnie pomnika obelisku Mam nadzieję bo Pan powiedział jakie są plany z tym pomnikiem. Mam nadzieję że on nie będ...
	Radny Mariusz Ćwikliński - nie wiem czy Pan Wójt coś chciał powiedzieć jeszcze bardzo tych telefonów do służb i tak dalej. Mmieszkańcy ulicy Paśniki wystosowali do mnie pismo dotyczące awarii swego czasu ale to pismo mam nadzieję ustalimy te pewne fak...
	Radny Andrzej Sobociński - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie ja jeszcze chciałem się odnieść do biblioteki bo nie podoba mi się w ogóle miejsce  w którym ma powstać ta biblioteka bo to Wójt sam zadecydował że tam to ma być nie się z Radą...
	Przewodniczący Rady Gminy - akurat tutaj Panie Radny chyba większość osób jest tutaj podziela pańskie zdanie tym bardziej że tutaj już na poprzedniej sesji nie 54 sesji padło pytanie i informacja o tym, że no jakby na to nie patrzeć planowana inwestyc...
	Pani Sołtys Joanna Świtalska - wyrwa między asfaltem tym biegnącym z góry po łuku w lewo i pod Górami jest budowana ta nowa droga i zgłaszałam aby przekazać firmie, że trzeba tam uzupełnić bo jest naprawdę dość duża wyrwa zmierzyłam to dziś centymetre...
	Przewodniczący Rady Gminy - a  teraz w formie żartu, woda zamarzła, utwardziło się to można…..
	Sołtys Joanna Świtalska - a przedwczoraj na przykład były robione takie prace to jest pobocze i wysypywane tak jakby taczki ziemi. Nie wiem co to ma na celu. Porobiłam zdjęcia bo chyba nikt by w to nie uwierzył. Ja się wystraszyłam że przyjechali zerw...
	Radna Marzena Mania- mam teraz pytanie do Pana Wójta była inwestycja wodociągów w Turzynku została nawierzchnia dróg uszkodzona między innymi do nie będę nazwiskami bo mówią że nie wolno więc do mieszkańców zostały utwardzone, z tych kosztów miały być...
	Wójt Gminy Raciążek - na wstępie chciałbym zdementować tutaj powiedzenie, że kilkanaście razy cokolwiek było do mnie zgłaszane. Właściciele tej nieruchomości przy której był kopany wodociąg przyjechali do mnie osobiście tutaj po rozeznaniu środków jak...
	Radna Marzena Mania - jeszcze tylko chwileczkę i bym bardzo prosiła panie Wójcie żeby nie było, że dwie łopaty albo taczki będzie rozłożone naprawdę żeby to było zrobione i utwardzone. Oczywiście sama to dopilnuje i zdjęcia też zrobię i pokaże Panu ja...
	Przewodniczący Rady Gminy - Pani Radna deklaracja była, że dwie wywrotki.
	Radny Krzysztof Sadowski -  miałem ten temat poruszyć na koniec sesji we wnioskach ale jest gorąca dyskusja na temat dróg. Panie przewodniczący, Panie Wójcie nie wiem czy potraktujecie to jako mój wniosek, prośbę, apel uważam że to jest na tyle poważn...
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowny Panie Radny, akurat no tutaj chyba wszyscy podzielamy tu Pańską prośbę, apel. Ja tylko tak woli wyjaśnienia od tak jak tutaj już tłumaczyła Pani Radna Marzena Mania od dłuższego czasu już jest są pewne propozycje p...
	Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać jeszcze głos?
	Radna Marzena Mania - ja wiem że już macie mnie dosyć na ale trudno. Do Pana Wójta mam pytanie odnośnie zbiorników, które miały powstać w Turzynku czy coś na regulację tej wody i tak dalej czy coś już drgnęło? Czy jakieś pismo Pan zrealizował odnośnie...
	Przewodnioczący rady Gminy - Pani Radna to jest w miarę świeży temat bo to dotyczy ósmej edycji polskiego ładu.
	Wójt Gminy Raciążek – tak jak Pan Przewodniczący powiedział jest to świeży temat. Też dostali Państwo tą promesę żebyśmy wspólnie wypracowali jakieś harmonogram zadań czy w ogóle jakiś katalog zadań inwestycyjnych żeby wykorzystać tą pulę pieniędzy. D...
	Radna Marzena Mania - tylko jedno pytanie Panie Przewodniczący. To brać się do roboty tak jak Pan Sobociński Radny powiedział, zakasywać ręce i nie czekać na nic. Składać pisma i brać się do roboty, nie ma się wiedzy, mamy przecież mecenasa, mógłby po...
	Przewodniczący Rady Gminy – tutaj częściowo się przychylę do prośby Pani Radnej. Przed chwileczką Panie Wójcie już nam przedstawił co by chciał Pan zrobić. Bardzo proszę to sformalizować na jakimś dokumencie właśnie przy informacji międzysesyjnej prze...
	Radny Krzysztof Sadowski - może zacznę tak -czy na wszystkie projekty w ramach ósmej edycji polskiego ładu ma ten sam termin? To uważam że naprawdę trzeba się brać do pracy bo jeżeli dobrze sobie zanotowałem ważność promesy jest do lipca 2024 tak? Ona...
	Wójt Gminy Raciążek – no tak, tylko moja informacja już poszła jakiś miesiąc temu- został przedłożony do Biura Rady i do tej pory tak no tylko że ja czekam na dalsze.  Ja mogę mamy praktycznie na wodociągi już mamy nie wiem chyba będziemy wydawali alb...
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo jeszcze tylko tak advocem tego/tej wypowiedzi Wójta. Jak najbardziej jest wiele rzeczy jest wiele potrzeb mamy tutaj  w Gminie Raciążek, ale składając wniosek o jakikolwiek dofinansowanie obojętnie  z jakie...
	Radna Marzena Mania - Panie Wójcie przystępując do tego programu przecież mieliśmy spotkanie Radnych i tam było opisane co ma być zrobione. To na co czekamy? Na co jeszcze?
	Radny Krzysztof Sadowski – kontenerowa stacja uzdatniania wody, wymiana sieci wodociągowej i hydrantu i kanalizacja.
	Radna Marzena Mania- I teraz się pytam to na co jeszcze czekamy? Na jakie pisma? Na jakie jeszcze deklaracje złożone? Ja uważam że przy składaniu tego wniosku miał Pan już deklarację złożone i było tam co ma być zrobione. Tak jak powiedziałam naprawdę...
	Radny Włodzimierz Juśkiewicz - Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Wójcie dokładnie słowa, które padły przed chwilą chciałem przypomnieć, że tak naprawdę ta rozmowa już była mówiliśmy i o kanalizacji każdy oczywiście swoje jakieś założenia. Ja uwa...
	Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zatem zamykam dyskusję w punkcie informacja wójta z międzysesyjnej działalności. Szanowni Państwo proponuje podjąć uchwałę bez czytania w wersji, która została przedłożona...
	5.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy z międzysesyjnej działalności
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w srawie informacji Wójta z międzysesyjnej działalności została przyęta – 5 ZA, 6 wsztrzymujące się, 1 przeciw
	6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym   (10:45:12 - 10:45:37)
	6.1. dyskusja   (10:45:40 - 10:45:44)
	6.2. podjęcie uchwały w sprawie wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach – godzina 10:46
	Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady LVI Sesji Rady Gminy – godz. 11:09
	7. Zmiany do budżetu na 2023r.   (11:09:48 - 11:09:52)
	7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy   (11:09:56 - 11:11:48)
	Wójt Gminy Raciążek- zmiany zostały przedłożone w materiałach, aczkolwiek chciałbym wprowadzić zmianę. Zmiana została Państwu przedłożona i chciałbym  Państwu ją przeczytać – „działu 750 administracja publiczna rozdział 7523 Urząd Gminy zdjęto kwotę 2...
	Przewodniczący Rady Gminy - bardzo proszę o przedstawienie opinii o budżecie bez uwzględnienia autopoprawki bo tego nie było jeszcze wtedy Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pana Radnego Krzysztofa Sadowskiego.
	7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:11:50 - 11:12:34)
	Radny Krzysztof Sadowski - Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego spotkała się  w dniu 28 listopada 2023 roku. W posiedzeniu uczestniczyła trójka radnych oraz Pani Skarbnik Gminy Raciążek. Komisja po przeanalizowaniu projektu uchwały w sprawie zmian...
	7.3. dyskusja   (11:12:45 - 11:31:10)
	Przewodniczący Rady Gminy – otwieram dyskusje w procedowanej sprawie. Propos zmian do budżetu z uwzględnieniem autopoprawki już teraz dyskutujemy nad całością.
	Radny Andrzej Sobociński - znaczy nie wiem co to są za praktyki żeby nie mówię że na każdej sesji ale prawie są zmiany dawane w trakcie sesji. To przecież to też jest niezgodnie takich rzeczy nie wolno robić. Tu przecież musi się zebrać nad tą zmianą ...
	Radna Grażyna Graczyk ja akurat podpisuję się za tym, za tą autopoprawką dwoma rękami/obydwiema rękami. Uważam że dobry to jest pomysł ponieważ mamy już tam z kolejnych tych funduszy sołeckich oświetlenie naszego parku ciągle psioczymy/ ubolewamy że t...
	Przewodniczący Rady Gminy - Właśnie tutaj zaraz Poprosimy Pana wójta o wyjaśnienie tej sprawy. Jednocześnie chciałbym tutaj też żeby Wójt odpowiedział nam dlaczego właśnie to tak w ostatnim momencie to się pojawiło? Wiemy że święta się zbliżają i praw...
	Wójt Gminy - Szanowni Państwo właśnie ze względu na święta i dla dzieciaków żeby tutaj fajnie u nas wyglądało ładnie i przyjemnie dokładnie chcemy też takie w oficjalne włączenie zrobić z dziećmi żeby to miało ręce i nogi tak jak sąsiednie gminy mają ...
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni Państwo też chciałbym zabrać głos tutaj w dyskusji. Osobiście uważam że mieszkańcy Gminy tu zasługują na to żeby właśnie była taka choinka, taka ozdoba u nas tutaj na terenie gminy bo na pewno będzie to piękne miej...
	Radna Marzena Mania -odnośnie tej choinki -bardzo się cieszę też że pieniądze nie będą roztrwonione nie wiadomo na co, że coś pozostanie po naszej Radzie później bo do dnia dzisiejszego jeszcze nie mamy się czym zachwycać i cieszyć bo naprawdę chociaż...
	Radny Andrzej Sobociński - znaczy ponownie chcę tylko zwrócić uwagę że Pan jako Przewodniczący nie powinien przyjmować w ostatniej chwili jakichkolwiek zmian takich podawanych dosłownie przed samym budżetem. Komisja Budżetowa tego nie procedowała i te...
	Przewodniczący Rady Gminy -  rozumiem troskę Pana Radnego Andrzeja Sobocińskiego. Szanowni Państwo w związku z powyższym Zarządzam 10 minut przerwy i bardzo proszę żeby członkowie komisji budżetowej pochylili się na tą kwestią i za chwilę wrócimy do p...
	Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę – godz. 11:25
	Przewdoniczący Rady Gminy wznowił obrady LVI Sesji Rady Gminy Raciążek – godz. 11:30.
	Przewodniczący Rady Gminy - Jesteśmy w punkcie 7 w sprawie zmian w budżecie Gminy Raciążek na rok 2023 w związku z tym, że pojawiła się autopoprawka ze strony tutaj Pana Wójta zebrała się komisja budżetu i rozwoju gospodarczego w celu zaopiniowania zm...
	Radny Krzysztof Sadowski - jak już powiedział Pan Przewodniczący w przerwie obrad dzisiejszej sesji spotkała się Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego w składzie trzyosobowym. Jeżeli chodzi o zaproponowaną autopoprawkę do zmian do Budżetu Gminy na r...
	Przewodniczący Rady Gminy - jesteśmy w punkcie dyskusja. Bardzo proszę osoby chętne do dyskusji o zgłaszanie się.
	Radna Marzena Mania - bardzo się cieszę że doszło, że dojdzie do skutku to. Ale jeszcze mam pytanie do Pana Wójta skoro będzie choinka czy będą prezenty?
	Wójt Gminy – oczywiście. Będą, cukiereczki. Zapraszam też na imprezę. Ma się odbyć 11 grudnia. Mam nadzieję że Radni nie zawiodą i pojawią się na takim uroczystym odpaleniu choinki, to będzie po południu raczej tak 16:00, 17:00 godzina.
	Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji, która została Państwu pr...
	7.4. podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu.
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raciążek na rok 2023 została podjęta jednogłośnie.
	8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024   (11:32:19 - 11:32:45)
	8.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:32:47 - 11:32:53)
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo materiały zostały Państwu przekazane. Jeżeli nasuwają się jakiekolwiek pytania zapraszam do rozmowy.
	8.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:32:55 - 11:33:34)
	Radny Mariusz Ćwikliński - w dniu 27 listopada zebrała się komisja w procedowanej sprawie. Komisja po zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami pozytywnie czterema głosami za opinię projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy gm...
	8.3. dyskusja   (11:33:36 - 11:37:41)
	Przewodniczący Rady Gminy - otwieram dyskusję w procedowanej sprawie. Czy ktoś  z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie?
	Radna Marzena Mania- mam pytanie do Pana Wójta -chociaż w skrócie o tym programie czy by mógł troszeczkę jeżeli Pan więcej wiadomości ma zaciągniętych troszeczkę nadmienić to wszystko. Czy gmina będzie działać/funkcjonować według tych zasad które są ...
	Zastępca Wójta Pan Michał Suchomski - tak ta uchwała ten projekt uchwały został przygotowany w związku z tym, że na samorządach spoczywa taki obowiązek wynikającego z artykułu 5a ust. 1 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Spoc...
	Radna Marzena Mania - to znaczy tutaj instytucje w zasadzie dotującą organem dotującym jest Gmina ewentualnie?
	Zastępca Wójta Gminy - tak to znaczy bardziej to polega na tym że organizacje pozarządowe mogą ubiegać się o środki jeżeli gmina ogłosiłaby taki konkurs na działalność. Na przykład na przykładzie klubu będzie ogłoszony konkurs bo klub też musi być fin...
	Przewodniczący Rady Gminy -Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji która została Państwu przedłożo...
	8.4. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie rocznego programu współpracy gminy Raciążek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024 została podjęta jednogłośnie
	9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego   (11:38:26 - 11:38:38)
	9.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:38:39 - 11:38:56)
	Wójt Gminy - Szanowni Państwo informacje zostały Państwu przekazane w materiałach na dzisiejszą sesję. Jeżeli jakieś pytania się nasuwają zapraszam do dyskusji.
	9.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:38:58 - 11:39:22)
	Radny Krzysztof Sadowski-  Komisja budżetu i rozwoju gospodarczego spotkała się 28 listopada 2023 roku, Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowana jako podstawę obliczenia podatku rolnego i nie w...
	9.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu  i Porządku Publicznego   (11:39:23 - 11:40:01)
	Radny  Sławomir  Wypij - Komisja zebrała się w dniu 27 listopada i zapoznała się  z projektem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowania jako podstawę obliczenia podatku rolnego i nie wnosi uwag. Komisja pozytywnie opiniuje proj...
	9.4. dyskusja   (11:40:03 - 11:41:57)
	Przewodniczący Rady Gminy - To może ja jeszcze zabiorę głos w tym punkcie. Na pewno sytuacja rolników jest dość trudna teraz na rynku zbożowym. Ceny zbóż  w porównaniu do cen które obowiązywały w zeszłym roku znacząco spadły tylko tak to określe bo mo...
	Wójt Gminy - Panie Przewodniczący tak postanowiłem, że podatki pozostaną na tym samym poziomie. Trudna sytuacja jest w kraju tutaj sytuacja związana z konfliktem zbrojnym, pandemia też niesie ze sobą pewne pokłosie. Ludzie potracili pracę, ceny towaró...
	Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos. Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji która została państwu przedłoż...
	9.5. podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego została podjęta jednogłośnie.
	10. Podjęcie uchwały w sprawie stawki podatku od środków transportowych   (11:42:40 - 11:42:44)
	10.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:42:45 - 11:43:20)
	Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Szanowni Radni analogicznie do poprzednich podatków tutaj też utrzymujemy stawkę na poziomie poprzedniego roku. Jak wiadomo ceny paliw na rynku szalały wzrost cen spowodował też, że wzrosły koszty transportu...
	10.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:43:23 - 11:44:12)
	Radny Krzysztof Sadowski – w dniu 28 listopada komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie stawki podatku od środków transportowych i nie wnosi uwag. Komisja pozytywnie czterema głosami za zaopiniowała projekt uchwały.
	10.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (11:44:13 - 11:44:37)
	Radny Sławomir Wypij - Komisja też zebrała się z dnia 27 listopada. Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie środków transportowych i nie wnosił uwag. Komisja pozytywnie opinii projekt uchwały trzema głosami ZA.
	10.4. dyskusja   (11:44:38 - 11:44:46)
	Przewodniczący Rady Gminy - otwieram dyskusję w procedowanej sprawie. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzą chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji k...
	10.5. podjęcie uchwały
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie stawki podatku od środków transportowych została podjęta jednogłośnie.
	11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego projektu pn. „Kompetentne szkoły – poprawa jakości kształcenia ogólnego Szkół Podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego” realizowanego w ramach Programu Regionalneg...
	11.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:45:53 - 11:47:32)
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowni państwo- kolejna szansa dla nas ale nie tylko bo do tego programu przystępują wszystkie Gminy z naszego powiatu, a także gminy które działają w ramach MOFT czyli Miejskiego Obszaru Fnkcjonalnego Torunia. Kwota która jest...
	11.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:47:35 - 11:48:27)
	Radny Mariusz Ćwikliński - w dniu 27 listopada zebrała się komisja Kultury Oświaty Sportu i Spraw Społecznych. Zaprosiliśmy na tą komisję Pana Kierownika Przemysława Buchalskiego, który udzielił nam informacji. Nie będę już teraz czytał bo Pan Wójt ba...
	11.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:48:28 - 11:50:01)
	Radny Krzysztof Sadowski - komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego projektu „Kompetentne szkoły po prawa jakości kształcenia tego szkół podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego reali...
	11.4. dyskusja   (11:50:02 - 11:52:30)
	Wójt Gminy - wkład własny będziemy musieli zapewnić w budżecie na rok 2024. Tutaj myślę, że dość wyczerpująco przedstawiłem założenia tego projektu  w ramach tego  co ma być wykonane. Jeżeli jeszcze jakieś pytania się nasuwają Poproszę.
	Przewodniczący Rady Gminy - znaczy Szanowny Panie Wójcie tu chyba do końca Pan nie odpowiedział na pytanie Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego bo jeszcze Pan Przewodniczący pytał o czasookres realizacji tego projektu.
	Wójt Gminy Raciążek- z tego co na razie wstępnie zostało ustalone program ma być -tutaj są fundusze 2024-2027, ten program ma być realizowany w latach 2024-2025,  a środki zapewnione z tego co wiem mają być zapewnione na rok 2024 w budżecie  w przyszł...
	Radny Krzysztof Sadowski -  teraz mamy po prostu jaśniejszą sytuację tak naprawdę na posiedzeniu tej komisji nie wiedzieliśmy co mamy. Wiedzieliśmy co mamy zaopiniować, ale ten czasookres który nie był wskazany i cele które Pan Wójt przedstawił gdybyś...
	Radna Grażyna Graczyk-oczywiście jestem za przystąpienia do tego projektu i jeszcze proszę powiedzieć. To znaczy w projekcie budżetu na 2024 rok pieniądze są zabezpieczone tak? Czy będą zabezpieczone?
	Wójt Gminy Raciążek – będą zabezpieczone autopoprawką.
	Radna Grażyna Graczyk – to znaczy jeżeli będziemy pracować nad projektem budżetu te ten wkład 10% będzie ujęty?
	Przewodniczący Rady Gminy -Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać jeszcze głos? Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji która została ...
	11.5. podjęcie uchwały
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerskiego projektu pod nazwą kompetentne szkoły poprawa jakości kształcenia ogólnego szkół podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego realizowanego w ramach programu regionalne fundusze eu...
	12. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości  w miejscowości Podole   (11:53:22 - 11:53:37)
	12.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:53:41 - 11:54:23)
	Wójt Gminy Raciążek – wnioskiem z dnia 13 listopada mieszkaniec miejscowości Podole wniósł o nieodpłatne przekazanie gruntów to jest działek o numerach ewidencyjnych 177/43 177/48 i 170/47 o łącznej powierzchni 0,0851 M2 nieodpłatne przekazanie na rze...
	12.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:54:25 - 11:54:51)
	Radny Krzysztof Sadowski - Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Podole. Komisja trzema głosami za i jednym głosem przeciw zaopiniowała pozytywnie proponowany projekt uchwały.
	12.3. dyskusja   (12:07:37 - 12:07:41)
	Radna Marzena Mania – Panie Wójcie czy Gminę jest stać na to aby dalej przejmowała na siebie tereny dróg i naprawiała później? Bo wiadomo że się z tym koszty wiążą, że jeżeli weźmiemy to i musimy niestety zrobić nawierzchnie. Posiadam osobiście 380 me...
	Wójt Gminy Raciążek - Szanowna Pani Radna, budżet nasz nie jest z gumy i też nie jesteśmy w stanie tutaj wszystkich wniosków które wpływają nam na przekazanie odpłatne bądź nieodpłatne nieruchomości, na urządzeniu dróg Gminnych żeby je przyjmować i re...
	Przewodniczący Rady Gminy -tak adwocem do tego co powiedział Wójt. Jakieś mam rozdwojenie jaźni. Bo wniosek czy projekt uchwały dotyczący przejęcia tej drogi przedkładał Wójt i projekt jest inny niż teraz Wójt mówi. To nie tędy droga chyba skoro mówim...
	Radna Grażyna Graczyk-  ja mam takie pytanie - czy to są działki czy przy tej drodze są działki przeznaczone na sprzedaż? czy pod budownictwo? Czy to jest droga do mieszkańca który wnioskuje o nieodpłatne oddanie działki na rzecz gminy Raciążek? Myślę...
	Wójt Gminy Raciążek - z tego co pamiętam wszystkie działki przy tej drodze są już zabudowane. Istniejące budynki mieszkalne i nie ma już tam żadnych nie jestem pewny na 100%, ale nie ma już tam żadnych działek takich żeby była. tam jest około 6 budynk...
	Radny Sławomir Kosmal - za parę dni dostaniemy z powrotem wnioski które będziemy mieli rozpatrzyć.
	Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni państwo to w woli jeszcze tak uzupełnienia tych informacji, bo u mnie akurat na dyżurze Przewodniczącego przyszli wnioskodawcy i woli wyjaśnienia tylko i wyłącznie chciałem powiedzieć że ta droga nie do końca jest ...
	Radny Andrzej Sobociński -Odnośnie takich działek właśnie Gmina w ogóle jeżeli marzy o przyszłości, o rozwoju to wiadomo że celem Gminy to powinno być właśnie, mieszkańcy się budują, płacą podatki od tych nieruchomości i Gmina chcąc nie chcąc z biegie...
	Radna Grażyna Graczyk  - tutaj w pełni zgadzam się z ze stanowiskiem Pana Radnego Sobocińskiego i może warto by też Panie Wójcie, Pani Skarbnik, radni w przyszłości też może zastanowić się czy nie warto by było przeznaczyć jakąś kwotę  w budżecie właś...
	Radny Sławomir Wypij - zgłaszane przez mieszkańca wnioski do której każdy radny orientuje się i będzie jeździł powinno być też takie na przyszłość której urzędu gminy pojechał zrobił jakieś zdjęcia tej drogi jak ona w ogóle wygląda.
	Radna Marzena Maniak -z tego co wiem w budżecie Gminy na rok 2023 żeśmy ustalili 50 000 tysięcy na remont dróg gruntowych w Gminie. To pytam się szanownych Radnych czym to skutkuje? Co można zrobić za 50 000 tysięcy? Pytam się Was skoro chcecie przeją...
	Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze głos nie ma chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji która została państwu przedłużona w mater...
	12.4. podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Podole
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Podole nie została przyjęta. Za uchwałą głosowało trzech radnych przeciw 6 jedna osoba się wstrzymała.
	13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Raciążek   (12:08:54 - 12:08:57)
	13.1. wystąpienie Wójta Gminy   (12:08:59 - 12:09:03)
	Wójt Gminy Raciążek - informację zostały Państwu przekazane w materiałach na dzisiejszą sesję jeżeli nasuwają się jakieś pytania zapraszam.
	13.2. przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (12:09:06 - 12:09:42)
	Radny Mariusz Ćwikliński - w dniu 27 listopada Komisja Oświaty Sportu i Spraw Społecznych spotkała się aby zapoznać się z przedłużonymi dokumentami. Komisja po zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami pozytywnie czteroma głosami za opinię projekt uc...
	13.3. dyskusja   (12:09:43 - 12:09:47)
	Przewodniczący Rady Gminy - otwieram dyskusję w procedowanej sprawie. Kto  z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę chętnych do dyskusji zatem zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji ...
	13.4. podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Raciążek
	Podsumowanie
	Wyniki imienne

	Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy domowej w gminie Raciążek została podjęta jednogłośnie.
	14. Wnioski lub oświadczenia.   (12:10:31 - 12:30:10)
	15. Informacje i komunikaty.   (12:30:12 - 12:44:20)
	16. Zamknięcie obrad LVI Sesji Rady Gminy.   (12:44:23 - 12:45:20)




